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Office of the Independent Counsel

Two Financial Centre

10825 Financial Centre Parkway, Suite 134
Little Rock, Arkansas 72211

(501) 221-8700

Fax (501) 221-8707
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PHONE
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TELEPHONED PLEASE CALL

CALLED TO SEE YOU RETURNED CALL

WILL CALL AGAIN URGENT
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OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL
TWO FINANCIAL CENTRE, SUITE 134
10825 FINANCIAL CENTRE PARKWAY

LITTLE ROCK, ARKANSAS 72211

MAIN NUMBER: ' (501) 221-8700 FAX NUMBER: (501) 221-8707
s %5@2‘@ DATE: 05/ GS
TEL: FAX NUMBER:

o ——— e —
— e

FROM: M NO. OF PAGES:
(Including Cover Page)

TEL: (501) 221- 8 70Y

" REMARKS: T -
/I ao&'azm vtes calle A1 Lo
ity Ehio 4o A .

Confidentiality Note: This facsimile is intended only for the person or entity
to which it is addressed and may contain information that is privileged,
confidential, or otherwise protected from disclosure. Diagemiratien,
distribution, or copying of this facsimile or the information lLerein by anyone
other than the intended recipient, or an employee or agent resronsible for
delivering the message to the intended recipient, is prohibitec.. If you have

received this facsimile in error, Please notify us immediately by telephone and
return the facsimile by mail.
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A Death That Won't Die

The investigations into Vince Foster’s demise have revealed a hodgepodge of
contradictions, inaccuracies, and unresolved mysteries. One leading reporter on
the case explains why we may never know what happened.

sarly turned out to be a quar-
ter to eight. Lisa had hoped he
would make it back an hour
earlier, she told ths FBI. She
had prepared e dinner of scal-
lops.
That evening President
Clinton called to invite him
Al over to the White House to
Sl warch a film—In the Line of
A Fire. as it happened. They
7] tailked.briefly about “opers-
7/%/4 tional problems at the White
1 House" and they agreed to mest

# two days later, according (o tes-
74 dmony givea by the president.
} Bu Vinco excused himself
one of our Friday night 8 from coming over fo sée the
movies,” said Billary Clinton. ' : filro. He, wanted to be with his
*He had his arm around her and they looked so happy- He family. After supper he ¢haxed to his youngest child Brugh
seemed very happy thiat finally he was gaing ta have his about an idea they had forbuying & boat.
farndly back™ . Tha next day, July 20, Vince's slster Sharon Bowman

His wifs. Lisa, came & lictle later with their two sons | Was coming up from Arkinsas with her daughter Mary.
Vincent and Brugh. They crowded together in = little Vinee was planning to take his nlecs to lunch at the White
Georgetown house, tying to get by on the gieady reduced House s a special traat. \When the Bowmans arrived that
salary that Vince was earning as Deputy White House evening Yiace was already dead. His body had been found
Counss). pear & Civil War howltzer in Fort Marcy Park, not far fror
He was clearly making an cffort o control his works- the headquarters of the CLA.. .

holic habits. In mid-July he went on a weekend trip 10 the
Eastern Shore in Maryland with his wife, allowing himself T he consternation was general. “Mrs. Foster nor

espite mountng politis
Dcal pressures, things

ssemed to be looking
up for Vince Poster personally 7
in the days and wecks before b
his death on July 20, 1993. His
family had srrived from Licde
Rock, putting an end to the Vify
deracinated bachelor life he B
had been leadlng Iin R
Washington since the begin-
ning of the year. The first to
come was his daughter Laura,
bricaming with fillal devotion. |

' %I have e ‘distinct memory

of him celebrating Laura’s
birthday and bringing her to

the rare loxury of a full two-day break. On Monday, July other relatives, of friends were sble to provide
19, the day after they retuined 1o Washington, he tried ts gt mny insight as 10 why Vineent Fosier would
fome carly in time for the family meal, withough his idea of take his life.” wrote Park Police detective John Rolla.
after visiting the Foster residence that night. At the
Ambrose Evans-Prirchard is Washington corréspondent for White Houss they werc equally perplexed. President
the London Sundsy Telegraph. ' Clinton deseribed Foster as the “Rock of Gibraltar”

The Amcrlcan Spectater November 1995 AH]
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. ing fingerprints—~appeated in Fostar’s briofcasc several

 rersmbered acelng 2 man with long blond hair snd a beard

" important snippet of svidence, And yet ft was Jgaored.

- immediately after the death and ssid thet his suicide l

was inexplicable. :
Ic was gevera) days later that the so-called “suicide
nol™—tom ioto at Jeast twenty-saven picces, witout leavs- -

days after 1t hed already been scarched. Upidentificd

sources were cited in the major newspapers ndting that

Festor had bocn lesing weight. The investigation of
Independent Counscl Robert Fiske pointed to this weight”
1088 §n concluding thac Foster was depregsed. But mad|cal

records show that Foster gained a faw pounds during hia

time at the White House. He welghed 194 Ibs, in December

1992 and weighed 137 1bs. st the autopsy.

During the Fiske Investigation the FBI found traces of
Trazodone in Foster's blood at a concentration of 0.06
ug/ml. The Fiske Report cites this as key evidence indi-
cating depression. But the Repost does not mention that
the famlly doctor, Larry Watkins, had prescribed tha
drug to help Foster combat insomnia, not depression.
Watkins told the FRI that he “did not think that Foster
was significantly depressed.” =z

The Fiske Report ptates that Foster's colleagues could
«cec signs of deterioradon in his state of mind. It says that
“Debersh Gatham, his Bxecutive Assistant, confirmed that
PFoster’s productivity dropped sigrificantly in the'lnct few
weeks of bis life.™ Bul I have been uosbls to find aaything
in ber FBI or Park Police statements thas would suppert
such an assertion, On the coatrary, Gorham's FBI statement
says that “she 4id not see anyhing in Foster’s behavior that
would indicsre a distressed state of mind,”

. As for the family: Fiske ncver wok statements from
Tostor’s childrea, not éven from Laura who accompanicd ber
fathes inte work an tha dy of kis death, This is not to dispute,
claims that Poster was galng through & rough patch. Liss
Foster told Investigatacs that her husband was under “a great
deal of stress.” But she also told the New Yorker recently that
shs did not realize’he was depeessed. Being undersirain aad
bring clinjcally depressad ara nat ths same thing.

 Fiske was highly: shlective In the way De used testimony. In
some cases, his judgment is nothing shart of ansazing. His
report said, for example, that & eouple found ag Fort Marey
Park whea the police ‘arrived had not “observed anything
unvstal.™ T fact, one of them toid the FBI that ahe saw 2 bace-
ohested man in the driver’s seat of Foster's car, Tde other

outside the gar with tbe hood up. This was crucial restimony
from the only withesses found at the crime scene-—a very

{n his right hand, according to the U.S. Park Police.

But the first person to diseover the corpss, known s
the “Confidential Wltness,” says thae be dld not sce 2 gun.
Asked if he wers certaln, he said ipder oath 1o an ad-boc
congressiopal delegation beaded by Rep. Dan Bunon (R-
Ind.): “As sure as I am standing here. I 8 absolupely sad
Jotally vnequivocally, the palms wete up. 1 Jooked at both

F oster was found dead with e .38 caliber Colt revolver

patms. There was nothing jn his ixends.” He sald that the
FBI badgercd him into saying the: It wes possible the gun
was hMdden from view by densc fcliage. He also ook izave
- with-ephioto leaked to ABC Nétvs that showed: Fostee’s
right thumb trapped in the trigger. yuard, saying “that ia nol

a pleture of what J 1aw.”
Tha Pack Pollce were swift In <oncluding that the denth
was a goicide. “Ts scems o me that we made that determina-
- tlon priae to-going up and looking &t the bady,™ said detective
Cheryl Braun, the seniar krvestigater at the scene. This violat
ed srndacd police practics. All dauiths of this kind are 1o be

wrented as bomicides undl there is eijough svidencs to tuls out -

murdey, But the suicids ruling crirmyed further investigadon. It
way cited by the Justics Department 24 grounds for backing
off Its odginal pledge to conduct 1. vigorous Investgation in
Tuly 1993. Xt alse kept the FBI at bsy. As a practical matter, of
course, the BT could have taken Gver the eaga had it wished.
Bur FBI Director Willlam Seseions, who had been nnder polit-
feql pressures of his own, Wae' secked on July 19, the day
Before Foster’s death. ¥lis roplaceacat, acting director Floyd
Clarke. chase not to sssert FB] autherity. Sessions has since
gald that the Foster investigation was “compromised from the
beginaing”™ : ;

The gun Was a 1913 Colt made up from parts of rwa sep<
arale weapong. Jt was o old te race. Foster's fingerprints
covld not be found. Nor ¢ould the dullet No raatching
ammunition was found in Fostes's homes. The gun was
never positively identified by the family. There has been a
good deal of confusion about thit, It i3 a&id that the vistage
Colt was an heiclodm from Vince’s father. But Vince's
nephew, Lee Bowman, whe usid to go huntng with his
grondfather and knew the gwa.'wvell, did not recognize if.
He B4 the FBI that he “dida’t rzmember the black handla
and the dark colar of the metal,” -

As for Lisg Foster, it is puzzling that she is now telling
the New Yorker that the gun belonged to Vince The Park
Police Regort is quite categarical that she could aot ideadfy
it “Shs was presented with a phelograph of the weapon that
was found with Mr. Foster's body. but was upable 10 idend-
fy it™ The hand-written notes of the Park Police detective

say "not the gun she thaught it must be.*'She had been
expecting it 1 be g “silves, six-gun, Jarge barrel” revolver .

that Vinca hed broughs up from \rkansas, Bat it was not.

Typically, a..38 ealiber revolver makes a deafening
noise, Yet nobody heard a shot. Therc sre a number of xesl-
deatial houses close to the spo: where Foster's bady was
found Yez Fisks’s investigators never bochered to canvass
thess houtes to see if anybody kiid heard a shot.

Much chat has emerged putlicly about the case is the
result of wark by Investdgative reporter Christopher Ruddy.
It was Ruddy who broke the original set of steries in the
New York Post in JanUagy and 1%ebruary 1994 thac revesled
a posyible cover-up in the Fosuer case. and It is ho'wlio has
kept the stocy alive in the Pirtsburgh Tribune-Revicw.
Ruddy cites homiside experts wha say that Fosjes must
have fired the gun with both hands elutched Qver the cylin-
der, given the nmusual paltern of gunpowder on Foster's

Aokl S
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8 hapds. This would have been 4 near impossibility. him later that ~Foster's head was intact and he had not
Two bowicide detectives, who pesformed their own twe- observed any exit wound.” Asthur filed an incident report -

month Investgation into the Foster c358 earllec thls yeas, which classifled the death as a homicide. i

= issued & report concluding that the aime scene. had “Tikely Yet the Fiske Report docs not mention any of this.”

. . been smged” with the gun placed in Fostar’s haod 10 makely | Instead it says that when Fafrfax County Medical Examinet
look like a suicide. This raport., funded by the Westem | Dr. Donald Haut arrived op (1o seons, “Foster's body was
Journalism Centet in California, was prepared by Vinceat rolled over and those presemt observed a largs pool of blead
Scalice and Fred Santucd, both _veteran homiclde experts Jocated on the ground where Foster's head had been. Haur
from the New Youk City Police Dépastment. : observed a large exit wound lri the back of the skull.”

Thelr report concludes that 8 high prodabiliry exist that - This {s not what Haut 101 ths FEL s statement resds, ‘No
Foster’s body was transported © Fort Marcy Park.” They blood was recsiled 'on the ve;zeration arourd the body- .« - -
wers suck by the fact that Foiter must have walked 700 feet although the vohume of blood ynmam&mnmnm
{nto the pack, yet thé FBL1ab (ests found no sail on Fostes's* blood was matted and clotrel under the head " He did net

“ shoes. Tn a simulated experimeat theis model secnacted the | descdbe the weund bt sl he "believed it-wes consistert With
; scene and was found with abundant sol} on bis shocs. The | alow velociy wespon.” (Hani remezibered 2 cage fu which
Viske Ropart notzs that there was emica on Foster'e shoes, Bue | tmuch more devasting wound hed been caused by a smaller
5 this proves noting, His body was found lying on vegetaticn . | caliber wespan) .

_thar was cavered with flecks ik

‘  Forthermore, e doctoe
of mica, Aud particles werc ' R . who cetfisd death at the
found all overhis clothes. . The investigation of Independent Fairfax Hospital did 5ot tes

The Scalice Report said s ; . S an exit wound. According
s blood trmcks op Foster's Counsel Robert Fiske pointed {0 this weight &y nis PBI stetement, DI.

faco at the time the body [0SS 11 eoncluding that Foster was depressed. Tulian Orenstcln of the

~ was discovered meent that adical records show i Pairfax Hospiral lified the
z his-head must have beea - But medical rec : that Foster gamed body by the-shoulders “10

roving tround sfter death, * 2.fEW pounds during his time at the White  jecaté and obsecve the exit
sssuming four gifferent House. He wgighgd 194 Ibs. in December wouud in the decedent's '
posifiens, The carpat fibets 71999 g W ei,gh o 197 Ibs. at the auto P sy. head.” An unsnspecting

. on Popter’s clothés have reader would deduce from
s nevee been explained. FBI ) ‘ this ellipticsl 'wording that
o agent Larty Monroe teqificd e ——————— o ™ QOreastein bad in fact seen
e in Senare heardngs that “they most Hlkely canse from his fes- the exit wound, But be twoli ths London Sundzy Telegragh

' idsice or office,” but tests were pot conducted, because.“ws that this was pot the case. “T never saw [an exit wound]
.. ad overwhelming evidence m reflect that it wes ssolcide” | dirsetly. ¥ didn’t spend o rauch timo Jooking back thete.

1§ ' . ' My suspicions weren't aroitsed.” v
¥ . he antopsy report of Virglnia's Assistany, Chief Fiske relied cn the testimony of W' Park Police officers
+ I Medical Bxaiminer Jamea C. Beyer says that the bul- who said they saw a large amouat of blood when the body
" Jet made ap exit wound of 1 iach by 1éinchinthe | was rolled over. He chose to distount ths contrary tegtimeo-

K back of Foster's head. Yetno skull fragments of brzin mat ny of paramedics who ban fled the bedy, end he finessed the
¥lc tep wero ever found. The Fairfax County paramedics wha chsecvations of the key doctors. The disguts over the exit
#1 7 anfived carly on fhie sczns wers struck by the lack of bloed |  wouad could be resolved 'y examining Xerays, but thata'do
gl and several havo stated that fhey, did not 8o &n exirwobnd. | not scem to be any, even thqugh Dt. Beyer signed the,
4 Sgt. Georgge Ganzrice 58id in his deposition that “thers was | ‘autopsy report-with a ¢t eck 'Indicating that X-rays were
4 very littie blood for an nccldest such as IS adding, “1 | -taken Beyer is also quated in the Patk Police Repén saying

didn’1 sée an oxit wouad.” . . | .that the X-cays shawed “here were o meial frageaents in
Although some have estified th geeifig blood en Foster's |  Foster’s skaill, Now Dr. 13eyer says that X-rays Were ncver
’ Boay, 1 curfous number 6f paople st.the scene have not. | takenbecause themachine was out of order.
. Carey Ashford-was ane of the s3scue workers who helped ° .
- * put the body in abzgformspontodnexﬁorgmﬂism - Wﬂl&ennm&mdoabcm}ob:hannobmﬁsb‘l
statamesit asys that be “lifted Poster from behind the showls It is too eady ' 2. On the positive side.ho bas ot
‘dexs, cradling Foster's head. Ashford did not reeall seeing: ; Jeast emplaye] & grand jury. (though & very Hmited
i © any blood while placing Fostez 1 the bag” His colleague one). Fiske never did fhis. Bt the Plntsburgh Tribune-Review
|+ Roger Hamison told the FBI that bs slso wdiqpotrecall see- | bas reporied on some OrnlaouL slgns. The lead progecutdr
Ing any blood on Foster and did ot recall desing any blood | invesigating the Foster death. Miguel Rodrigoez, resigned i *
* on ipdividnals handling the body.” ; .| * MMarch wter reoning inw interfereace from thohead of Starr's
Richard Arbur said he did not see 32 exit wound i he | Washington aperation, Deputy Independent Counscl Mzk
back of the head. In his FBI stascmant he said Ashfard told | ~Tuobey. Rodrigues was prevesed from pursuing crticel leads.
The Amsclcas Speetator - Novembar 1485, : .o, W
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ucconung to the Tribime-Review. and Tuohey. made it clear to
I'm that he favared & quick ruling of suicide.

In u disnxding wwise, Rodriguez: found that be could not
trust the ¥BI investigators to do their job. The FB1 lab had
concluded thet'a set of crime scene photos were unuseble.
But he ¥new this to ba absord sa he sent the filn lo ¢ prs

_ vate laboragry. which had no trouble eahancing the photos.

They reveal, according o Ruddy, that the gun in Foster’s
tand was being moved around &fter the Park Police bad
arrived, with blsdes of grase proroding bsnween dlffczenl
Engers in different photos. .

The Tyiduhe-Review also reported that 1 set of Pelarcid
‘photes had bean deliberately blawred by the FBI. Rodriguez
was ‘sble 10 obtain eriginal copies'which ghowed that Fester
bad & wound or bruize in the neck that hod been dismissad
a5 8 blood “contacs staln” ia earlier reports, end was not
mentionéd {n the autopsy repart.

| =Mark Tuchey resigned at the beginuing of September.

Depaty Independént Connsel Hickman Bwing, whe it based
in Starr's Linle Rock office, has effectvely taken.over the
handling of the Foster case.

. was a comnmunidatians mi-up. Investigatar Cheryl Braun,.

who found Faster's White House D, wld the FBI that she
gave instructions 10 anotler officer to pass ob the word @
the.chift commander. This officer, who is never fully identi-

fled, allegedly focgot to do 150. Braun then made the call her-

self at roughly 7:30 p.m, "[his stll leaves almost an hour
unaccounted for: In any cese, the shift camimander, Lt. Pat
Gavin, inadverteatly contcadieted her stery. He (ald the

*+ Sundzy-Telograph that he ‘xas informed by another officer
.. on tha socns, Joha Rolla

An Askansss Stare Tro<per, Roger Perry, has signed an
affidavit'stating that he learned of the desth susplciousty
early, dafinitely beforo 7 p:m. Central Tima. He says that he
was on duty that eftermoen at the goveruor's mansion in
Little Rock when Chelzea Clifiton’s formher nanny, Helen,
Dickey, called from the YWhite House to convey the bad
news. “She was kind of bystecical, crying, real upset,” said

. Pdry “She told mc that Yirce ptoffwork. went ont to his

car in the parking lot, end 570t himsolf in the head.” .
A!!ar receiving the call, Perry wlcphom:d several other
people in Lirls Rock to

There are signs that bg ——=
intends 1o do a much more
thorough job. In mid-

Scptember the FBI condoct-
&d a blitz at Fort Marey,
scarching high up in the
uees for the elusive bullet,
At last things are being done
that should have been done

v ago.
vQ yrars Ag0

Ing open the whole case. D’Amato 15 leading yet

B ut it may b3 Sen: D"Amato, who spotseds In crack-

another javestigation Int the case, and he suspeots
that the inner clrcle of the Clintons may have been gotified
of Foster's death far earfisr than they claim. The Sunday
Telegraph explored this theme last April. This suthor
reported ‘chat the Park Police may have found Foster's
White Housa 1D .on the front ¢est of his Honda Accord

befare 6:45 p.m., yet the official notificadon of the Secvet |
Service took place almost two hours later at 8:30 pum.
Tuterestingly. the Secret Service Memorandum says that the

“U.S. Park Polica discovered the body of Vincent Foster in
bis car’ A clerical afror? .
' Dr..Donuld Haut wld me that everybedy kpew ch:
was-a White House official by the.tims he emived 4t the
pack. (The Pisks Report claims this iwis at 7:40; but he wld
the FBI that it was 6;45 p.m.) “They all Ynew right away,”
he sald A Palrfax County rescus worker who left the park
QT 6:37 p-L told me, “Wa sl knew that it was & White
!-Iou:a offltlal when we left.” He alio said that he was
under strict geg order from his superiors and asked not 1 be
identifled..Rescue worker James Iacone alzo knew that
Foster was a White House official when he returnad to his «
station before 6:45 p.m., acéording to an FBI repant

How do the Park Pelice e:ylnn the dslay? Thcy say it

' As for the family, Fiske never fook ot
statements from Foster's children, not even
from Laura, who accotpanied her father into

work on tire day of his death.

~ relay the news, Oae of thea
_Trooper * Larry
Patterson. Another waa
Lym Davls, former coia-
mander of the Arkansas
Stale Palice. They have
both lszuecd affidavits
swearing that they learhed
= abou( Fostac's death before

6 p.m, Ceatral Tirue, 2 full

‘hour and e half bel'ore the.official notfication.

Sen. D’ amarq says he jinends to get to ths bottom of this
bizasre story. He has issu>d subpoenas for Trboper Pery
and Helen Dickey. I this mystsriova telephone call did in
fact ‘take place, the White House has a colossal problem en

its hands. Dickey insistt that she did not leard about
| Foster’s desth uatil 10 panv. st night, when she was watch-

ing TV on the third floor o the Whits House residence. But
what if there are phone logs that suggest ou‘lenvise?

peaed 1 Vineent Fostir'on Joly 20, 1993.1do not have

any answers. ] baly huve questions. Was Foster In fact
dapressed? What evidence is thers to prove that Foster shot
himself with the gun that vwas foond In his hand? What Is to
account for the diserepancies In testimony between tha Park

It 1s aot thaimposa o' thix article to axplain what hap-

* Polite aud the madiosl pazonnel at the park? Whep &id the

Whits House really laarn sbeut Foster’s death? Wag testi-
mony by the oaly witness ss naar the edme scone misrepre-
seutad by the Fiske Report? These are just a sanipling.
Thode who have follows the case ¢losely can doubiless
think of dozeps of discrepimeizs that nsed to be oleared up-
Io the end it may be established boyond all doubt thas
Foster died by kis own hand in Fort Marcy Park. But
until these is'a proper fn vestigation, we will never know
the m;th. .0

0
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MEMORANDUM

Date: September 29, 1995
From: Hickman Ewing
Tos File

Subject: Ambrose Evans-Pritchard

I got word to Ambrose Pritchard that I would like to
talk to him. He called me on September 27. I talked with him on
the morning of September 28.

He said, "it looks like you've been busy in Ft. Marcy
Park the last two weeks." I told him we were "digging around."

He also said he heard that I would like to talk to him.
I told him that I planned on being in Washington the week of
October 9-13 and would like to get together with him if possible.

I told him that I appreciated him sharing some of his
views with me when we met at Shoney's in Little Rock. I told him
I wanted to talk with him further and get any additional views he
had. He said he would be glad to.

He said he would be out of Washington the week of
October 2-6, but would be there the week of October 9-13. I told
him that I would call him as the time grew closer when I saw
exactly what my travel plans were and what exact dates I would be
in Washington. I told him I would either call him or leave him a
voice mail.

[This conversation and the forthcoming meeting is

pursuant to Ken Starr's request that we follow up on the
suggestion of Congressman Shiff to interview Ambrose Pritchard.]

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105848 Page 14
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MEMORANDUM

Date: August 7, 1995
From: Hickman Ewing

To: File

Subject: Ambrose Pritchard

Upon my return to the office on Friday, August 4,
1995 just before 1:00 p.m., Pam advised me that there was an
urgent call for me from Ambrose Pritchard. I called Ambrose
after getting a call from another person saying that Ambrose
needed to talk to me on an urgent matter.

I called Ambrose and talked to him for a couple of
minutes. Actually, I just listened to what he had to say. He
told me that Deborah Gorham, former secretary in the White House
counsel's office, had stated in her deposition to the Senate
Banking Committee that Vince Foster had given her two binders
containing National Security Agency materials the day before he
died. Gorham allegedly told the Banking Committee that Foster
told her to give these binders to Bernie Nussbaum to put into the
White House safe.

Ambrose said that this material had not been brought
out in the public hearings. He wanted to know if we were aware
of this. I told him I could not say if we were or not.

He also asked if I had heard that Webb Hubbell had
given Deborah Gorham an envelope the day before Foster died and
that the envelope contained something about Systematics. Again,
I told him, I was not aware of that.

Ambrose said that a story would run in the London
Sunday Telegraph. I told him I would be interested in seeing it.

On my way back to Memphis on that Friday afternoon,
from about 3:25 p.m. until 3:44 p.m., I was listening to AM 1360.
A female talk show host conducted an interview with Ambrose.

The female talk show host said she was in Peoria and
gave her name as something like, "B.Q." She said she was talking
with her good friend Ambrose Pritchard. She said there would be
an article coming out in the London Daily Telegraph on Sunday.
Ambrose said it was actually called the London Sunday Telegraph.

During the course of his remarks, Ambrose said that
the Whitewater matter really wasn't very important. The talk

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105848 Page 17



show host asked him to rate which were more important to the
country, Mena, the Vince Foster Death, or Whitewater. Ambrose
said that Mena was very important because it involved the
government allowing and covering up drug activity. He also said
the Vince Foster Death matter was very important. He said the
Whitewater matter was at best trivial corruption and not
important.

He said the Vince Foster death had not been
investigated properly and that there were a lot of indications of
foul play. Starr's investigation was brought up. Ambrose said
he was going to reserve judgement on Ken Starr. He then said
that the chief prosecutor on the case, Rodriguez, had resigned
because he was obstructed by Mark Tuohey.

Pritchard said that Starr had a Washington office
and a Little Rock office. He said the Washington office was not
being run properly.

He also talked about Newt Gingrich making statements
that he was not satisfied about Foster's death being a suicide.
He said that Gingrich was going to hire an investigator to look
into it. He also made reference to the Judiciary Committee
looking into something.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105848 Page 18
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€fhe Washington Times |
Post’s disdain of Foster skeptics
uke from London

Extq's D&lh, Conspiracy Theoms Thrive |

draws fiery reb

Sunday Telegraph

suggests cover-up

In a front-page dispatch on July
4, The Washington Post examined
what it called “conspiracy theor-
ies” about the death of Vincent
Foster, a top aide to President Clin-

ton before he was found dead at

Fort Marcy Park two years ago,
theories held by “die-hards” who
“remain fascinated with {Mr.] Fos-
ter's death” The Post singled out
Ambrose Evans-Pritchard, the
Washington correspondent Jor The
Sunday Telegraph, London's larg-
est quality Sunday newspaper.

In this remarkable reply, The
Telegraph fired back in an unusual
public feud between two world-
renowned newspapers.

By Ambrose Evans-Pritchard
THE LONDON SUNDAY TELEGRAPH

My straitjacket is buckled tight..

The foam is wiped off my mouth.
A bottle of sedatives is at hand. I
am cool, calm and ready to answer
on behalf of all “conspiracy theo-
rists” )

And I say to the powers of The
Washington Post: “J’accuse.”

Last week, The Washington Post
attacked The Sunday Telegraph in
a front-page article on “Foster
conspiracy theorists” It was an

z ttering piece on the tiny band
0

tions about what is increasingly
looking like the cover-up of the
1993 death of Vincent Foster.

In normal circumstances, it
would be inappropriate to dispute
this. But weighty matters are in
the balance here, and The Wash-
ington Post has quasi-monopoly
power — a duopoly, perhaps,
shared with the New York Times
— in setting the political agenda

for the entire American media.
Mr. Foster, the deputy White

House counsel, was the highest-

ranking American official to die in

violent circumstances since Pres- -

ident Kennedy. He was also the in-

timate friend of both Bill and Hil-
lary Clinton and looked after their
personal finances at the White
House. The decision by The Wash-
ington Post to run such a piece at
thislate stage — in the face of over-
whelming suspicions of foul play
— comes perilously close to com-
plicity in a cover-up.

The argument has nothing to do

with idanlaow Tha WUachin~tan

critics who have raised ques--
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importgnce of the accusations.
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The story;The Washington Post fired the first shotin the feud July 4.
Post ceased to be a newspaper of Take the case of Paula Jones,
. liberal activism a long time ago, if who accused Mr. Clinton of sexual
it ever really was. g X harassment when he was governor
“Its anti-establishment image is of Arkansas. In early 1994, The
one of the most absurd myths in Washington Post was given exclu-
journalism today,” says Jeff Cohen, sive access to Mrs. Jones and to
of Fairness and Accuracy in Re- other witnesses who could cor-
porting in New York, a liberal roborate parts of her story. The
group that monitors The Post newspaper went through her back-
closely and accuses it of an inces- ground with a fine-toothed comb,
tuous relationship with the gov- Weeks went by. The lead re-
erning elite. “It has beenan instru- porter, Mike Isikoff, found her
ment of state power for many claims to be credible and wanted
years” : to run the story. The editors re-
The team that led the fight fused. In the end, there was a
against the Nixon administration shouting match in the newsroom
and turned The Post into the most between Mr. Isikoff and the na-
fashionable newspaper in the tional editor, Fred Barbash. Mr.
world is mostly gone. Kay Gra- Isikoff was suspended for two
ham, the Queen Bee, retired in weeks and later left the newspa-
1991 after 28 yearsin charge of the per.
family heirloom. Ben Bradlee, im- The Post never ran the original
mortalized in “All the President’s story. I emphasize this point be-
Men"as the swashbuckling and in- cause the paper is now trying to
corruptible captain of Watergate, -claim it was just waiting for the
is now a semid_etached editor at appropriate moment. In fact, The
large. (Both, incidentally, have re- Post was overtaken by events.
grets about their role in the great Paula and Steve Jones were so dis-
regicide. Neither want to see the gusted by the paper's failure to
same thing happen again in their publish that they decided to file a
lifetime.) : sexual harassment suit against the
There is talent still. But the president, forcing the issue into
question is whether The Washing- the news pages.
ton Post is sitting on the stories It is worth noting, too, that The
that really matter, Just as the Washington Post ignored the se-
Mexican daily El Excelsior, a vi- ries of well-researched pieces by
brant and authentic newspaper to the American Spectator alleging
the untutored eye, serves — wit- that Bill Clinton used Arkansas
« tingly or unwittingly — as a state troopers to solicit women on
mouthpiece and a subtle tool of a routine basis, and then played
disinformation for the ruling re- rough to silence leaks.
gime. ! *  One might choose to treat that
Allegations of drug use, sexual as unimportant. A private matter.
shenanigans and misuse of state Beneath The Post.
resources were there for the tak- But what about the story of gun-
ing during Bill Clinton'’s pres- running and drug-smuggling
idential campaign in 1992. Yet The _ through Mena airport in Arkansas
Post’s inquiries only skimmed the in the 1980s? As reported by The
surface of the charges. Admit- Sunday Telegraph in January, The
tedly, it is hard to get people to talk Post's managing editor, Robert
-about these things in Arkansas; Kaiser, intervened at the last mo-
but not that hard. The Post has ment to spike a story by Sally
subsequently refused_ to make Denton and Roger Morris that was
amends. In d, it has insisted on backed by an archive of 2,000 doc-
verhighy n - y Pagen2sdl The story had been
FOIA # none BRI LGE TS InR1CEH1 05848 Pagenz by attomeys, Tt was per

setand ready togo to the printers.
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Since thep there have been
fresh developraents in this story.
Sworn testimony taken frqm a
court case in Arkansas has linked
Bill Clinton directly to this cloak-
and-dagger operation, which has
possible ties to U.S. intelligence.
Notawordabout these depositions
has been written in The Washing-
ton Post.

But failure to report the news is
one thing. Active disinformation is
another. Last week’s article in The
Post insinuated that The Sunday
Telegraph had fabricated a story
about clandestine trips to Switzer-

land by Vince Foster. The author,
Susan Schmidt, The Post’s full-
time reporter on Whitewater, said
sources “with access to Foster’s
American Express receipts say
they show no purchase of airline
tickets to Switzerland”

But when confronted, she ad-
mitted that her sources did not in
fact have access to information
(which The Sunday Telegraph did
have) about the two flights Mr.
Foster made to Geneva in 1991 and
1992. Furthermore, she -had no
credit-card numbers and did not
know which of Mr. Foster’s Amer-
ican Express cards may have been
involved. Nor did she have any rec-
ords from the airlines. “Th eserec-
ords are closely guarded” she
said, by way of explanation.

The only information she had, it
turns out, referred to a single pur-

chase in July 1993 conducted
through the White House travel of -
fice. We would surmise that her
“sources” (plural) are in the Clin-
ton White House.

Ms. Schmidt called me before
she wrote her piece and asked
what I thought about some of the
wild allegations being made that
Vince Foster had ties to Israeli in-
telligence and was under investi-
gation by the CIA for espionage.

I told her that it sounded pretty
far-fetched and was not consistent
with what I knew about Mr. Foster.
Sheignored this. In herarticle, she
implied that The Sunday Tele-
graph was advancing such claims,

This, broadly, is the method that
has been deployed by The Wash-
ington Post to muddy the waters
and discredit anybody who has
been asking legitimate questions
about the death of Mr. Foster.

Is the newspaper that broke Wa-
tergate now, intentionally or not,
aiding and abetting a cover-up a
generation later? i

As for key developments in the
Foster case over the past few
months, The Post has been silent.
It failed to report that Miguel Rod-
riguez, the lead prosecutor look-
ing into the death, had resigned in
March because the highly politi-
cized investigation was being ob-
structed.

[The Post] does not seem to be
aware of enhanced photographs
showing that the gun found in Mr.
Foster's hand was moved around
after his death, and that he had a
wound on his neck that the author-
ities had tried to cover up.

Ms. Schmidt, however, says that
The Post is doing a terrific Jjob.
“The Washington Post has broken
every story about Whitewater” she
said. “At least every story that's
been true”

FOIA # none (URTS 16371)“‘?0cld: 70105848 Page 22
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Revealed: Clinton aide made mystery trips to Geneva

Secret Swiss link to

* "by Ambrose-
Evans-Pritchard
in Washington

THE mystery over the death
of the White House aide Vin.
cent Fosteris gerting deeper.
Records shown to the Sunday
Telegraph. raveal thar he had
clandestine dealings in Swit.
zcrland, and cven purchased
an ailine ticket to Geneva
just three weeks before his
death.

Foster's travels have never
come under srmitiny hefore.
Two investigations have con-
cluded that he shot himaclf
: uu July 20, 1983, because he
. was upset over harsh editori-
. alsa the wall Street Journal

and other mundane matters..
! But his’ trips abroad. have’

come as a total surprice to
his family.

They could prove to be of
greatimportance. Foster was
an intimate friend of both
Bill aad Hillary Clinton and

was reaponsible for handling.
.- experts.have described the

their pnivate financial affair

at the White House. s

The revelarions of Fosrer's

" covert forays to Switzerjand -

come after a week in which
the Senate annannced deraile
of new televised bearings on
¢ the Whitcwater scandal, duc
Lo begiu later iu the sunune.

But it remains far from
certain whether the Republi-
cans in Congress are pre-
pared to reopen the file on
the decputy White Houac
counsel's dealls,

The records show that Fos-
ter bought a ticket to Swit-
zerland on November 1, 1991
— during the early phase of
the Clinton presideatial bid
— ftravelling on American
Airlines frum Little Rock o
Paris with a connection to
Geneva on Swiss Air. The

1 1 on the
ground in Switzerland. The
cost was 81,490

" . A yearlater he did exactly

‘the ‘same thing, dartiag in

aud vul of the cuuutry, Ou -

December 7..1992 — during
the presidential transition
perind — he bought a ticket

- from Little Rock to Geneva,
_via Paris, returning on

November 9.

Finally, oo July 1, 1993, hie-

purchased a ticket through

‘the White House Travel

Office fram Washington to
Geneva on TWA and Swiss

. Air, rcimbursing the White

House from his personal
American Express Card. Bul
he never made the trip and
wasrefunded by Swiss Airon
July 8 {
“Twelve daye later he was
found dead in a Virginia park
next to the residence of the
Saudi ambassador. A Colt -38
revalver af Edwardian vin-
tage was found jammed in
hic hand.. Independent

vritne svene as a lextbovk

.case of a murder made to

look hike a suicide.

These are only a sample of
his" flighrs, nar the full pie-
turq. On Decembar 20, 1988,
for cxample, he flew to Bat-
wan iu 1ewote Tuikish Kus-

" gistan. At his dearth he had
built up more than S00,000

“airmiles” an the frequent
flier programmes of major
US airlinca.

‘OuDelta e apparently had
197,853 miles. Much of It
came from flying overseas.
His foreign trips on Delta
during the late 1980s and
early 1080c were often pur-
chased at “‘executive fares'',
d calegory of disvount that is
only available to senior
government officials — or

-Mamy ya

CLOSED aT vakrK

YT

coutracl uperatives duing
work for the federal govern-
ment. That raises the ques-
tinn: was Faster a IS agent
at a time when be was osten-
sibly in private practice as a
Lirtle Rock lawyer?

Sources close to the Foster
family say that his widow.
Lisa, was not aware of any
tripe he made to Switzerland;
which suggests that he was
uol cugeged iu souline wark
for the Rose ‘Law Firm.
Apparently - there -are 1o
Swiss stamps in his passport,
hut this wonld nat necessar-
ily be unusual. ;

Mrs Foster has accepted
the official verdict that her
husband commirted suicide.
in ber statement o the FBI
she said that he had been
depressed and had “no sense
of joy and clation at worl™.
She believed that this may
have been related to the
Waco disaster.

“"Lisa Foster believes that

Foster was horrified when.

the Branch Davidian com-
plex burned. Toster believed
that everything wus lis
fault,” wrote the FBI. (OIC
document 000278). But there

Death gite? e park whore Foster’s body was found

hite House death

'y rcmm,ﬂight was booked for
**. November 3,-giving hir less
" than one full d

way have been other con-
cerns on his mind. A psycluia.
trist told the FEI that he was
contacted on July 16 1993 by
Foster's sister, Sheila
Anthony, a top official at the
Justive Departuieul. She told
him that Foster was working
on ‘‘top secret’™ issues at the
White Hanee and “that his
depression was directly
rclated to highly sensitive
and confidential martters''.

+ Il rewains w be sceu
Avhether the investigadon of
Special Counse! Kenneth
Starr will get to the bottom of

- the Foster mystery

Many in Wachington now
consider that the investige-
don by Robert Fiske last

ear was a charade and a

lack mark on the American
judicial system It reached
the conclusion that Focter
committed suicide before
much of the forensic evi-
dence had been analysed by
the FBI crime labs. before
kry witnecees had heen
interviewed, and bafore the
autopgy revicw by indcpen-
deutl eaperls, 3everal uf the
FB! documents appear (o
have been doctored. Une oth-
cial close to the investigation
has described the scale of
lying and fabrication by
government officials a3
slaggering.

There are signs thar the
same thing could be happen-
ing again. Very few wit-
nesses have heen called
before the Grand Jury. The
poli¢e have not even visited
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the houses witliiu warshot of
the spot where Foster was
supposed to have :shot him-
self Yer a highly placed
member of the investigatinn
has alrcady been leaking
stories (v juurnalists saying
that there Is nothing lu the
Foster death, and that there
will snon be a fresh ruling ot
suicide.

The lead procecutor han-
dliug the death of Foster,
Miquel Rodriguee, 1esigned
in March. Sources say he quit

hecause he felt that certain -

members of the Starr team
were more interested in cav-
ering up discrepancies than
ﬁnd.i.l.? vut what really hap
pened, and were wmerely

gowng through the motions vl

an investigation. ‘Lhe Starr
team counters that his resig:

nation wag largely the resulr
uf a character clash.

The Pittsburgh Tribune-
Review reports that Roi-
guez was unable o call key
witnec<es hefore the Grand
Jury. The paper said he had
also loat confidence in the
FBI, which appearcd to be
sweeping crucial evideace
under the carpet. For exam-
ple. the FBI had discarded 2
set of crucial rrime scene
photographs, deeming them
unusable, Rodrigucz turned
10 a private firm, whicl bad

no ditficulty enhancing the .

photos.

Rodrignez cannot be dis-
missed as 2 Right-wing pros-
ccutor with an axe to grind
Heis a liberal by background
and tuse lu Lis currcnt posi
tion as Asslstaut U3 Attor-

" Good friends: Foster with Hillary, He handled the Clintons* finanvial

ney in Sacramento after
working a< a civil rights law-
yer. It ic astonishing thar the
Aunerican mcdia has made so
little of Lis iesignation. If a
lead prosecuror duriuyg the
Watergate scandal had
deparred in such circum-
ctances it would have been
headline news.

Whal is it about the death
of Vince Foster that has
caused every investigation to
recnil? First the US Park
Police, then the Fiske inves-
tigation, then the Senate
Baukiug Committcc and
now, perhups, Kenneth
Starr's team — dll Lave
dipdped their toc m the water
and pulled it straight back
out again One can onlv
deduce that the remperatre
muat be very hot indeed.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105848 Page 24
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VINCENT Foster, the dep- /

uty White House counsel,
was prohably murdered and
his body carried into ‘a park
as part of a staged snicide,
according to a2 team-of.inde-
pendent crime-scené experts
employed to investigate the
death. )
The private report is being
taken extremely seriously by
the official.investigation of
special ccunsel! Kenneth
Starr, according to sources
close to the'inquiry. '
Foster was .an..intimate
friend of Bill and’ Hillary
Clinton ‘and- handled their
personal financial afairs at
the White House. The US
Park Police coneluded that
he shot himself in the mouth
on July 20, 1993. Two subse-
quent inquiries endorsed the

suicide verdict, but Starr has'

reopened the investigation

1

3

T
. B
A

3. By; Amb.rjbé':g"'
. .- Evans-Pritchard

and has called witresses:for ¢
the first time before a fedéral - >

grand jury. .
At a press conference on
Thursday oae of the experts,
retired New York Police
detective Vincent Scalice, .
said that in almost 30 years
of police work he .could not.
recall “‘ever running across a
situation where we found a
body in a case of suicide that:

was s0 neatly arranged; with ~
.dance.
.procedure.

the gun so conveniently posi-

tioned in the hand in‘such a:

straight, orderly fashion™.

The report. said-that- the .

lack of blood on the front of
the body. was “inconsistent’;

with death by a gunshot .

LG

hrough . the mouth; raising

“the likelihood :that Foster's:
e on +héart’hadstopped:before the.
¢ Washington T $F

.~ .The report was commis-

gun'was fired. 4"

sioned by the Western Jour-
nalism Center;, a (California
group:that'supports investi-
gative journalism.

The experts said that Fos-
ter was ..supposed to have
walked 700ft through a park,
yet there was .no -soil and
grass on his shoes. There
was also no blood splatter on

- the vegetation and ground.

In addition the experts asked
why the houses nearthe park
weré not.canvassed:in accor-
with normal

The reporﬁ adds to the
growing sense  in Washing-
ton ‘that there has been a

‘huge cover-up.—but.one that
is starting ta'unravel.
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TWwo Question Suicide Findings

WASHINGTON (AP) == Two crime-~scene experts said
Thursday thelr review of Vince Foster’s death led
them to conclude there was a high probability
Foster’s body was transported to a Virginia park
after he died.

U.S. Park Police and Whitewater prosecutor
Robert Fiske found that Foster died in Fort Marcy
Park of a self-inflicted gunshot wound to the head.
Whitewater prosecutor Kenneth Starr is reviewing
the matter.

Disputing these findings, Vincent Scalice and
Fred Santucci concluded that ‘‘homicide has not
been ruled out’’ in Foster’s July 20, 1993, death.
Fostar was deputy White House counsel and a cleose
friend of President and Mrs. Clinton.

Scalice and Santucci raeviewed the case for the
Westarn Journalism Center, a nonprofit group
supporting the work of reporter Christopher Ruddy
who has raised questions about Foster’s death.

Scalice runs Forenszic Contrel 8Systems and served
21 years with the New York City police department.
Santuccl was with the department 27 years.

Scalice and Santucci said that {f Foster had
walked into the roadside park, there would have
been traces of s80il on hig shoes. No traces were
found, and that fact, combined with othear evidencs,
led them to concluda that ‘‘a high prohability
exists that Fuster’a body was transported to Fort
Marcy Park from an outside location,’’ the two men
said in a report.

They would not speculate on who might have been
responsible for Foster’s death.
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STUDY CONCLUDES FOSTER DEATH POSBIBLY A HOMICIDE
By JULIA MALONE
c.199% Cox News Service

WASHINGTON = Two retired New York olice investigators, reconstructing
the events surrounding the mysterious death of White Housa official Vincant
Foster, concluded Thursday that homicide could not be ruled out.

In a raport financaed by the conservative Western Journalism Center, the
criminologistu said there was a ’‘overwhelming evidence’’ that Foster did
notkdie whera his body was discovered July 20, 1993, in a roadside Virgini:
park.

The death has been ruled a suicide, although independent Whitewater
coungel Kenneth Starr has reopened the case with a grand jury
investigation.

Vinacent J. Scalice, a retired New York police detective, told a news
conference that the goiioe work two years ago was sloppy and incomglctc. H
said he was especially doubtful about the reported pos tien of Fostar’s
body, lying with arms at his gida,

Scalice said he could not recall in nearly three decades of polica wor
rrover running across a situation where we found a bedy in a case of
suicide that was so neatly arranged, with the gun so conveniently
positioned in the hand in such a straight, orderly fashion.’’

Other questions the study raiseds . \

- In sudden death cases, police rout;neli ask neighbora for avidence,
yat there is no sign in the voluminous official reports that nearby
homeowners were queried. .

- There was little bloocd or prain tissue found near the body, which ls
inconsistent with a shot to the head.

- The spent bullat was never found.

- The park &ita near a Civil War cannon where the body is sald to have
been found is ’‘not consistent with the heavy and dense foliage’’ said to
have been all around the body.

- Although various fabric fibers were found on the bedy, there was no
evidence that officials mearched either Foster’s car, home or office to a¢
if the fibers matched. (An FBI lab rogort last year said only that the
' 1gources of these wool and carpet fibers or thair possible significance !
unknown to the laboratory.’’)

- There are no high-guality photographs from the scens, only 13
Polareoid snagshots, ol which only one fuzzy plcture showing a hand entwine
in a .38-caliber Colt Special has been madse publiec.

scalice’s assistant, forensic photographer Fred D. Santucci, said he
was ’’shocked’’ to discover that the standard 35mm photographs taken of tl
scens failed to be useabls.

#7Tn all the years that I’ve taken photographs at scenes, 1l1’ve never
nad a case where they didn’t come out,’’ sai santuaci, who spent nine
years as a forensic photo?raphe: foy Naw York'’s police department.

The National Park Pollce, twe congressional committees, and a probe b
Starr’s predecessor, independent counssl Robert B. Fisks, have all ruled
that Foster shot himself at the secluded site just across the Potomac Riv
fronm Washington.

The Starr investigation is still proceeding, although last month ther
ware signs of trouble after a prosecutor in the Foster matter, Miguel

Rodriguez, quit the Whitewater probe and returned to the U.S. atterney’s
office in Sacramento.
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White Housa aide’s body moved to park, detectiva says

WASHINGTON (Reuter) - A veteran New York homicide detective hired to look into
White House aide Vincent Foster’s 1993 death said Thursday there was
‘‘overwhelming evidence’’ that he did not commit suicide at a Virginia park.

Vincent Scalice's investigation of the eircumstances surrounding Foster'’s
death cited numerous incongistencies in the official findings in former
independent counsel Robert Fiske's report that a despondent Foster killed
himself at Ft. Marcy Park outside of Waghington in July, 1993, :

Two congressional panels agreed with Figke's conclusion and Foaster's family
issued a statement calling rumers he had been murdered '‘despicable. ‘-

Scalice, a New York City homicide detestive for more than 20 years, was paid
by the California-based Western Journalism Center, which has close ties to

conservative groups that have been skeptical of the official version of
avents.

The new independant counsel, Kenneth Starr, has been reviewing Foster’s death
with a grand jury.

Scalice told a press conferance that aside from the issue of whether it was a
homicide or suicide, '‘the overwhelming evidence does not support the
conclusion that Vincent W. Foster Jr. committed suicida in Fort Marcy Park.’’

He baged his conclusion on a ‘‘recreation’’ ©f the death as outlined in
Figke’s report Py using a male model who was close in build to Foster at the
site where investigators said his body was found, gun in hand.

Scalice, who said he was hindered by the lack of crime scens photographs, then
did laboratory analyses of soil and other gsamples on the model’s shoes and
clothing chat raised questions about Fiske's findings.

The datective algo cited the lack of blood found on the ground, the positien
of the weapon in Foster’s hand and how neat his body appeared when it was
found to conclude that there was a ‘*high probability’’ the poaritioning of the
gun was staged and the body had been moved.

REUTER Reutl14:00 04-27
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2 QUESTION FINDING IN FOSTER SuICIDE

svents Surrounding the death of White Housg official Vincent Faster.
conciuded Thursday thap haomicide Could not be ruled out. In g report
financeq by the Consearvative Western Journaligm Center, the

investigators said there is 'overwholmlng ovidence® thap Foster did not
die where nis body was foung July 20, 1993, |n & Virginia park. The death
has baan fuled a suicide, altheugh independant Whitewater counsel
Kennoth Spger has reopeneg the case with o grand jury investigation.
Foster was deputy While House coungel and a close friend of Prasident ang
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- TWo years

Report
questions

ruling on

Foster

Ex-detectives say
body was moved

GB; Julia Malone
NEWS 3envics

Two retired New York police in-
vestigators, reconstructing che
eévents gurrounding the death of
White House Deputy Counse! Vin-
cant W. Foster Jr, said yesterday
that homicide could not be ruled
out,

In a report financed by the con-
jervative Western Journalism
Centar, the criminologists said
there was “overwhelming evi-
dence” Mr. Foster did not die

- where his body was found July 20,

1993\.(;11 Fort Marcy Park in North-
am
‘The death has been ruled a sui-

. cide, although Whirewater inde-

pendent counsal Kenneth W, Starr
has reopened the case with a
grand jury investigation.

- Vincent J. Scalice, a retired

" New York police deteclive, told a

news conferenca the police work
0 was sloppy and in-
complete. He said he was espe-
cally doubtful about the reported
paaition of Mr. Foster's body, lying
with arms at his side.

*: Mr. Scalice said he could oot re-
call in nearly three decades of po-
Uce work “ever running across a
situation where we found a body in
a.case of suicide that was so neatly
arranged, with the gun so conye-
nienty positoned in the hand in
such a straight, orderly fashion”

Other questions the study
ruigsed:

® In sudden-dearh cases, police
routinely ask neighbors for evi-
denca, yet there is no sign in the
voluminous official reports . that
neardy homeowners were que-
ried

® There was littfe dblood or brain
tssye found near the bady, which
isi:;consistem with a ghot to the

head.
®*The spent bullet was never
d

° Aithough various fabric fiders

Clinton aide Vincnp'm W. Foster Jr.
was found dead .July 20, 1993,
in 3 Northern Virginia park.

were found on tlula bod)} thers was

no evidence that officials searched

either Mr Foster's car, home or of-,

fice 1o see if the|fibers marched.
(An FBI lad report last year only
said the “sources of these wool and
carpet fibers or their possible sig
nificance is unkinown to the lab-
oratory”) 4

® There are no high-quality pho-
tpﬁrap_hs from the scene, only 13
Polaroid snapshors, of which only
one fugzy picture showing a hand
entwined in a .38-caliber Coit Spe-
cial has been macie public.

Mr. Scalice’s assistant, forensic
phatographer Fred D. Santucci.
said he was “shorked” o discover
that the standard 35mm phota-
graphs taken of the scene were not
useable. |

“In all the years that I've taken

Photographs at scenes, I've never

d a case wherethey didnt come
out,” said Mr. Santucei, who spent
nine years as a forensic phatogra-
pher for the New York Police De-
partment.

The US. Park fPol(ce, two ¢on-
gressional commirrges and a
probe by Mr. Starr's Predecessor,
special counsel Robert B. Fiske Jr..
have all ruled that Mr, Foster shot
himgelf at the secluded site.

The Srarr investgation {5 se]
Proceeding, although laar month

ere were signs of trouble after a
Prosecutor in the case, Miguel
Rodriguez. quir |the Whitewarer
probe and rerurried 1o the US. At.
WIney's Office lr1‘ Sacramentp,

Mr Foster, » |close friend of
President Clinton and former law
partner of Hillary Rodham Clin-
ton, wag tha Clintons' attworney on
their coniroversial Whitewater
real agiate investment.

|
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Tim'e riddle in
Foster death

by Ambrose
Evans-Pritchard

THE White House tmay have

received -an early tip-off
about the death of Vincent
Foster, the President’s Dep-

‘uty Counsel, long before the

US Secret Service unit in the
building was officially
notified.

Evidence has come to light
that members of the Presi-
dent's staff knew of Foster’s
death earlier than they have
publicly stated. raising the
possibility of a cover-up of
the circumstances leading to
his mysterious demise.

The official version of
events says that normal pro-
cedures were followed and
that the White House was
first alerted when the Secret
Service received a call from
the US Park Police.

Foster, a former law part-
ner of Hillary Clinton in
Arkansas, managed the Clin.
tan’s persona) financial
affairs at the White House.
H{e was found shot in a Vir-
ginia Park on July 20, 1993.
The death was ruled a sui-
cide by supsequent invesli-
gation by the US Park Police.

The US Secret Service
office at the White House
was told of the discovery at

8.30pm. But Arkaasas State
Troaper Roger Perry. who
was on duty that night at the
Governor's Mansian in Little
Rock, has issued an affidavit
stating that he learned about
the death from a White
House aide certainly before
7pm, Central Time, (8pm
Washington DC time), and
possibly much earlier.

The Wwhite House has
refused to comment on the
matter. A request for the
relevant telephone logs
under the Freedom of [nfor-
mation Act was turned down.

In a parallel development,
The Sunday Telegraph has
learned that the Park Police
knew Foster was a White
House official much earlier
than previously supposed. A
rescue worker said that by
the time he left the park at
around 6.45pm, everybody
knew that the victim worked
at the White House.

An invesrigation into the
affair by Special Counsel
Robert Fiske has been criti-
cised for failing to call a
grand jury which would huve
the power to compel testi-
mony under oath. A new
prosecutor, Kenneth Starr.
has re-opened the invesliga-
tion into Foster’s death.
When did White House know?

— Page 23
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When did White
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WHEN did the Clinton
administration first learn

about thesdeath of Vincent .
-Foster, ‘the 'deputy White

House counsel and intimate
friend ;of the First Family?
Was jt'at 8.30pm oa July 20,

1993% as the official version.

clajms? Or was it really at
about 7pm; "an hour-and-a-
half earlier?.. B

» It is not an-gcademic ques-
tion.- If the exact time 'of
amotification was falsified,
there must have ‘been some
purpose behiud it. So far it is
not clear what that might
have been or who was
fnvolved. . " -
n-Inquiiries by -the. Sunda
Telegraph have established,
however, that an Arkansas
State 'Trooper, Roger -Perry,
has signed ag affidavit 'stat-
ing that he'learned of the
g_:leath"s'ﬁ's" fcidusly early, def-
initely-betore 7pm local time.
{Arkansas is an hour behind
washington).: :

(R

- In an-interview he est- .

Ihated the call at $:135pm—or
6.15pm in -Washington DC,
very shortly after the Park
Police first discovered the
.He _claims that he was on
uty. that afterncan at .the
sovernor's Mansion'in Little
xock: when a junior White
ouse aide, Ms Helen
Dickey, called to tell the
Goverpor and his wife what
ad happened.. - 2 o ¥
» “‘She was Kind of hysteri.

<Crying, real upset,” said

erry.-.''She ,told .me .that
‘ince got off work, went.qus
Ro his car in the parkinglat,
gud shot himself  in

tead' Pl i the
ead’ .- :
FOIA # nogcglsyR

v The wording is signi
% is very .similar’ to "the
~ret Service memorandum

A @labhr ~Af tha Aaach

—

. By Ambrose
- Evans-Pritchard
in Washington

‘Car.” The memarandum was

wrong, of course. Or was it?

“When rescue ‘workers and .
Park Police found the body -

after a telephone tip off at
6.03pm, Foster's corpse was
deep inside a Virginia park.
But the body-in-the-car ver-
sion was the first one circu-
lating in the White House
that night. i
.After receiving the call,
Perry telephoned several

. other peoplein Lirtle Rock to

relay the news, One of them
was Arkansas State Trooper
Larry Patterson. A second
was Lynn Davis, a former US

marshal and. former com-

inander "of ‘the 'Arkausas
State Police. Both' Patterson

~ 4Thereisno -
.. doubt that
 “'police found
. Foster's ID
befare 6.45pm?

and Davis-have issued affida-
vits — which carry a penalty
of perjury — swearing that
they were told of- Foster's
death before 6pm local time.
This would be'a full hour-
and-a-half before the Secret
Service says it was -norified
by the US Park Police.
Dickey, a former nanny to

‘House learn of
aide’s death?

House press office, hbowever,
did not return repeated calls.
"A Freedom of Information
Actrequest for the telephone
logs from the White House
social. office, where Dickey
worked in 1993, was made on
behalf of the .Sunday Tele-
graph last year, but it was
rejected | without
explanation. ,
. It is possible that Perry,
Patterson, and Davis are con-
fused about the time, though
they all seem certain that it
was during the Little Rock
rush-hour..

Rut there is another reason
to doubt the official version
of events.

" Peoplé on the 'scene that
pight dispute a key element
of 'the story put out by the
Park ‘Palice. The shift com-
mander on duty, Lt Pat Ga-
vin, told "the’ FBI that he
notified .the Secret Service
within five ta 10 minutes of
findinig out that Foster was a
senior White House official.
This would suggest-he dis-
covered the fact at about
8.20pm — thart: is, -shortly
before the 8.30pm call to the
Secret Service.

.-But there is no doubt that

" thé Park Police found Fos-

ter’s White House ID on the
front seat of his Honda
Accord much earlier, proba-
bly before 6.4Spm:. The first
medical examiner to see the
body, Dr Donald Haut, told
the Sunday- Telegraph that
everybody knew Foster was
a White House official by the
time he arrived on the scene
at 7.30pm."“They all knew
right away,"” he said.

Foaeiaetea s phobaie County rescuc

group'.
answer

allagard Aall #Aa the (CAvarnaT’c

She refused to

ueries about the:

6.95pm, said: “"We all knew
that it was a White House
official when we left.’' He is

Page 8062
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involving the death of President Kennedy. He is considered an
eminent expert witness in homicides, ¢rime scene reconstruction
and forensic analysis.

Forensic Control Systems also employed Fred Santucci, a former
forensic photoyrapher with the New York City police with 1S years
experience. Santucci has worked on thousands of homicide cases,
desaling with photography of crime scenes, forensic analysis of
crime scene photos, and crime scene reconstruction.

Laboratory tests for the investigation were conducted by Dr.
Richard Saferstein, former head of the New Jersey State Crime
Lab, who is considered one of the pre-eminent forensic scientists
in the counlry and is the author of the standarized text on
forensic ecience.

All three were present at the crime scene reconstruction -- a
detailed study of the actuual scene, and comparative analysis
based on known facts of the case -- at Fort Marcy this past
March.

Scalice and Santucci found that the overwhelming forensic
evidence supported the notion that Foster had been transported to

Fort Marcy Park.
Supporting evidence included:

* The fact no soil was found on Foster's clothing and shoes in
FBI laboratory tests, though he allegedly walked more than 700
feet to the site where he was found. In tests conducted on three
pairs of shoes -- and one walked just several paces down the path
whaere the body was claimed to have been found -- coherent soil
was found on each. Clothing worn by a model on the path Poster
wag saild to have been found also had soil.

* The fact that shoes worn by a model had grass stains on their
soles, which should have been apparent on the soles of Foster's
ghoeg after traversing the grassy park in warm weather. The FBI
report omits any mention of such stains.

* The bodyfs unusual positicn. As described in numerous reports,
his body was neatly arranged, arms at his sides. The experts
found the arrangement unnatural. The experts determined the
explosion of the gun should have propelled Foster's arms to his
sides, but at an angle to the body.

= The fact no blood gplatter or other tissue was apparent above
Postexr's head on the vegetaticn and ground, although the bullet
had exited the top rear of the head. "If he had killed himself
there, there most definitely should have been cobvious blood
gtalning above his head," Scalice commented.

* The testimony of the madical examiner who reviewed the death
scene noted a small amount of blood at the scene, and said blood

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105848 Page 33
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had matted, or congealed, on the back of Foster's head. The
report states this is an indication the wound may have been
"covered if the body was moved.”

*+ Blood tracks on Foster's face noted by an FBI analysis indicate
that his head assumed as many as four positions after his instant
death.

In addition to the seriocus issue of the body's transport, the
experts also found that the foremnsic evidence doesn't support
police claims that Foster's body was found near to what is called
the second cannon site.

The experts reviewed a crime scene Polaroid released by ABC News.
They noted foliage similar to it not at the second canncn site,
but at the first cannon area, some 200 feet away. Specifically,
the experta noted in the Polaroid a particular leaf identified as
Magnolia acuminata that is found at the first cannon site, but not at
the second cannon area where Lhe police claim to have found the

bedy.

Additionally, lab tests showed scil on clothing worn by a model
at the site police c¢laim. The rBlL found none on Foster's
clothing.

"Had Foster's body been lying on that dirt path, on a hot summer
day, dirt should have been found on his backside," Scalice noted.

The Fiske report contends that the soil in the location is
micaceocus and Foster's shoes and clothing contained flecks of

mica.

Teats conducted by Dr. Saferstein also found the soil to be
micaceous. But tests also noted that the dust-like particles of
the mineral mica are found abundantly on foliage and vegetation.
in the absence of scil, throughout the park.

Since the experts found soll mixed with mica in all of their
tests on shoes and clothing, they concluded that mica found on
Foster's shoes and clothing indicates only that his body was
lying on foliage, and is coneistent with the fact the body was
likely transported to the spot it was found.

The experts alsc came to several specific findings, such as:
+ Gun powder residues found on Foster's left and right handsa
indicate neither hand was on tha hand grip when it was fired,
which they concluded was inconsistent with suicide;

* The position of the gun in the hand, as pictured in the ABC
Polaroid. indicates a "high probability" the gun was staged in

the hand. (In a footnote, Scalice and Santucci noted that "in
their combined experience of fifty years of investigating
homicides, (they) have never seen & ... gun positioned in &
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suicide's hand in such an orderly position.")

*# It would have been physically lmpossible for Foster's
eyeglasses to have been thrown or bounced to the location they
were found, some 13 feet away from the body. The report indicates
the location of the glasses are more likely an indication the
crime scene was tampered with;

* Carpet fibers of various colors found all over the body are
"highly significant" and indicate Foster's body was probably in
contact with one or more carpats bafore the body's arrival at the

park.

“Thie may be Lhe most important evidence of the case,b“ Mr.
Scalice said, since the fiberxra could have indicated Foster's
movements before his death. Scalice wae surprised neither the
Park Police nor Fiske's investigators conducted a systematic
investigation of carpets at Foster's home, and on the White House
campus, where Foster was last saen alive.

"This is not a case of apparent suicide," Mr. Scalice sald,
adding that if puch a case had presented itself at any city
police department it would be treated as a serious homicide until
it could be proven otherwise.

Scalice, as noted in tha report, found the lack of visible blood
at the scene of Foster's death as "disturbing," and said it is an
indication that Foster's heart had already stopped beating when
the shot was fired and that Foster may have died by other cause.

Joseph Farah, Executive Director of the Westcrm Journalism
Center, a non-profit organization that supports investigative
journalism, praised the efforts of the experts.

“This was a detailed analysis of the case, the type of work
police investigators should have done, but didn‘t.*

Mr. Farah noted that only two of the four forensic experts hired
by Mr. Fiske visited Fort Marcy and examined the crime scene.

The Western Journalism Center has supported and promoted the
investigative reporting on the Foster case by Christopher Ruddy
of the Pittsburgh Tribune Review.

"The report is a vindication for Chris. His sober reporting on
the case details the inconsistencies of the case and the
mishandling of the investigation. He has never offered any
conaspiracy theory of the case, nor come to any inappropriate
conclugsions. This report states that there is a story here.*
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Time riddle in
| Foster death

w

by Ambrose
Evans-Pritchard

THE White House may have

received -an early tip-off
about the death of Vincent
Faster, the: Pregident's DNep.

‘uty Counsel, long before the

US Secret Service unit in the
building was officially
notified.

Evidence has come to light
that members of the Presi-
dent’s staff knew ot Foster's
death earlier than they have
publicly stated, raising the
possihility af a eaveraip of
the circumstances leading to
his mysterjous demise.

The official version of
events says that normal pro-
cedures were followed and
that the White House was
first alerted when the Secret
Service reccived a call from
the US Park Police.

Foster, a former law part
uner of Hillary Clinton in
Arkansas, managed the Clin.
ton's personal financial
affairs at the White House.
He was found shot in a Vir
ginia Park on July 20, 1993,
The death was ruled a sui-
cide by supscquent investi-
gation b?' the US Park Police.

The TIS Secret Service
officc at the White House
was told of the discovery at

8.30pm. But Arkansas State
Truoper Roger Perry, who
was on duty that night at the
Covcrnor’'s Mansion in Little
Rock. has issued an affidayit
stating that he learned about
the death from a White !
House aide.certainly before
7pm, Central Time, (8pm
Washington DC time), and
possibly much carlier.

The White House has
refused to comment on the
matter. A requesl fur Lhe
relevant telephone logs
under the Freedom of Infor-
martion Act was turned down.

In a parallel development,
The Sunday Telegraph has
learned that the Park Palice
knew Foster was a White
House official much earlier
than previously supposed. A
rescue worker said that by
the time he left the park at
around G6.45pm, ecverybody
knew that the victim worked
at the White House.

An investigation into the

air by Special Coungel
Robert Fiske has been cijti-
cised tor failing to call a
grand jury which would have
the power W cowpel Llesli-
mony under nath. A new
prosccutor, Kcnncth Starr,
has re-opened the investiga-
tion into Foster's death.
When did White House know?

— Page 23
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WHEN did the Clinton
administration. first learn

about thcidcath 6f Vincent
- Foster. the ‘deputy White

House counsel and infimate

friend -of Lhe First Family?

Was jt'at & 30pm-on July '20.
1993% as the official version
rlaims? Or was it really at
about 7pm; ‘an hour-and-a-
half earlier?.. :

» Itis not an-academmic ques-
tion.- If the exact timc of
natification was falsified,
therc must have ‘been some
purpose behind it. So far it is
not clear what that might
have been or who was
favolved. . - .-

u-Inquiries by -the. Sunday .

Telegraph have established,
however, that an Arkansas
State Trooper, Roger -Perry,
has signed an.affidavitrstat-
ing that he'learned of the
deathrSuispicidusly €arly, def:
tnitely-betore 7pm localtime,
(Arkansas is an hour behind
‘Washington).- g

- In ap interview he est-
JInated the call al 5:15pm—or
6.15pm in -Washington: DC,

very shortly after the Parlc

Police first discovered the
Qdy-‘ W e el
.He claims that he was-op

Buty. that afternnan at the

Governor's Mansion'in Littl¢

*Pack when .a junior White

#louse aide, Ms Helen

Dickey, called (o Llell the

Governor and his wife what

Yiad happened. - - :

» “She was kind of hysteri-

®al, crying, rcal upsct,” said |

zlerry -*‘She ,told: .me .that
‘ince got off work, went.ouf
;.\ his car i the parking lot,
wnd  shot himself . in." the
sicad’.” :

= The wording is significauL.
%t is very .similar’ to the
Secret Service memorandum
on the night of the death
tvhich reportad-that the ““1JS
Park . Pélice ‘discoveréd, the
body of Vincent Foste is

=2 581 221 8787 DEBBIE GERSHNMAN
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By Arﬁbrose
- Evans-Pritchard
in Washington

€ar.” The Tueworandum was

wrong, of course. (Jr-was it?

When rescue ‘workers and .
Park Police found the body -

after a tclephone tip off at
6.03pm. Foster's corpse was
deep inside a Virginia park.
But the body-in-the-car ver-
sian was the first one circu-
lating in the White House
that night. ‘

After receiving fthe call.
Perry telephoned scveral
other people in Little Rock 10
relay the news. One of them
was Arkansas State Trovper
Larry Patterson. A second
was Lynu Davis, a former US
marshal _and. former com-
mandcr "of “the "Arkansas
State Police: Both Patlersou

~ 4Thereisno"
.. doubt that
* police’found
. Foster's ID
before 6.45pm?’

and Davis-have issued affida-
vits — which carry a penalty
of perjury — swearing that
thcy were told of. Foster's
death befare 6pin lucal time.
This would be a full hour-
and-a-hall before the Seeret
Service says it was -notified
by the US Park Police.
Dickey; a foruer nanny to
Chelsea d’linfnn, isa member
of the tight-knit ‘Arkansas
group’. She refused Lou

answer queries about the:

alleged call to the Governor’s

Mansion. ‘It’s going to have .

to .go . through the press
oflice," .shiesaid. The Whitc

When did White
‘House learn of
aide’s death?

House press office, huwever,
did not return repeated calls.
“A Freedom of Information
Actrequest tfor the telephone
logs from thc White House
social. office, where Dickey
worlked in 1993, was made on
behalf of the -Sunday Tele-
graph last year, hut it was
rejecied without
explanation. '
. It is possiblc that Perry,
Patterson. and Davis are con-
fused about the time, though
they all secin certain that it
was during the Little Rock
rush-hour..

But there is another reason
to doubt the official version
of evenls.

* Peaple on the 'scene that
night disputc a key element
of ‘the story put out by the
ParlcPolice.  The shift com-

. mander on duly, Lt Pat Ga-
Vin,’ ’coqu"n

he” FBI " that "he
notified .the Sccrct Scrvice
within five to 10 minutes of
findirig out that Foster was a
sénforWhite House vfficial.
This would suggest-he dis-
covered the fact at about
8.20pm — thart- is. -shortly
before the 8:30pm call to the
Secret Service.
.-But there is nn danbt that

" lli& Park Dolice found Fos

fP.i"S_WbitE House ID on the
front scat of his Honda
Accord much earlier, pioba-
bly before 6.45pm The first
wedical examiner to sce the
body, NDr Lonald Haut. told
the Sunday- Telegraph that
everybody knew Foster was
a White House official by the
time he arrived vu thie scene
at 7.30pm.“They all knew

right away,”” he said.

A Fairfax County rescuec
worker, who left the park at
6.4Jpm, said: “"Wc all knew
that it was a White House
official when we left.'" He i¢
under a sliict gag order, and
asked not to be identified.

How does the Park Police
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cxplain the delay of one-aud-
a-half hours before notifying

the - Sceret, Service, .avhich.

they shodld have doné to
comply. with standard oper-
ating proccdure? They say

that there was a tailure of _tI
the Whitewater/TFoster .

communication.

The investigator who
found the White House ID,
Cheryl Braun, told the FBI
that she gave instructions to

another officer to pass on the .
word to the shift com-

mander.’ This officer, who is
never fully ideulified, appar-
ently forgnt to do' so.. She
thcn made the call herself,
she says. at roughly 7.30pm.
This still leaves almost an
hour uuaccounted for. In any
case, the shift commander
inadvertantly contradicted
her story. He told the Sunday
Telegraph that he was first
inforwed Ly another officer
on the scene, Tohn Rolla.
The investigation of
Special Counsel Robert
Fiske last year never began
Lu prube the glaring discrep-
ancies in chronology. The
shift commander, Lt Gaviu,
was not required to testify
under oath. It rcmains to be

seeu whethier the new inves-
tigation of Special Counsel

: Kenneth Starr_does . any.
R Y

PR Pittsburgh Tribune.
Review re urleﬁ this week
hat_the Vd h

ashingtnn part of

T e e
pramised - The
prosecutor, Miguel Rodri-
guez, resigned in March
‘because thc fcderal grand

ey, is seriously com.

Jury was unable to call wil-_

n

Il tLe -White House
received an early warning
about Foster's death, why
would it have been covered
up?

One explavdlion is that a
tip-off conld have provided a
window of time for pre-
emptive moves. Fapers that
might have thrown light on
auy uumber of sensitive
issves could have been
rcmoved or destroyed.

It is already acknowledged
that Patsy Thomasson, thc
White Housc Director of
Administration, went into
TFoster’s office lu . remove

581 221 87@¢
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documents later on the night
of his death. Did anybody
enter belweeu 7pm and

*8.30pm — that is, hefare the

Scerct Service claims it was

. notifled?

President Clinton clearly
had no advance warning. He
was on CNN's Tarry King
Live from 9pm onwards, giv-
ing a cheerful account of
imself. ,

His right-land man, Webb
Hubhell, did not know any.
thing either.

He was having dinner with
his family at thc Lebanese
Taverna when the Justice
Départment Command Cen
e cuulacled him with the
bad news. Tt was already
dark outside, clearly after
8.50pm.

Janet Schaufele, a young
White House intern staying
with the family, said that
Hubbcll was shattered by the
news. After the dinner he
couldn’t remember where he
had parked his car. Then he
Inst the keys to his house.

But somebody imusl have
known, Somebody must have
passed the word to young
Helen Dickey. Who was it?
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One Step Ahead

ONE STEP AHEAD -~ NICK ASHTON

Monday, April 10, 1995 ¢ Issue 63 ¢ Telephone: (813)-536-6454 ¢ Facsimile: (813)-536-7818

AMERICA¢FROM THE

OuTSIDE LOOKING IN

POLITICS, LIES
AND VIDEO TAPE.

When reporters and talk show hosts persistently
ask you the same old question and you repeat the
same old answer, it gets boring. So the next time
you're asked the question and you know the
answer is still the same, do you still give the same
answer or lie and make-up the reply?
Unfortunately Larry Nichols of Clinton
Chronicles fame is doing just that, resorting to
lies. From the outset Nichols has expressed he
would reveal a scandal a week on Bill Clinton.
Folks, we know Clinton is bad and shouldn'’t be in
office, but no one is that bad. Larry Nichols has
unfortunately gone too far and has been caught in
too many lies and unsubstantiated information.
Nichols will go way past real facts to sell a video
tape and maintain his focus in the media spotlight.
Nichols ego is out of control and Citizens For
Honest Government hasn't put the brakes on
and reeled him in. The sad thing is, the talk radio
circuit is as guilty as Nichols and have
encouraged him to the point of no return. Many
talk show hosts and so called networks, who
serve the people, need to review the dollars
generated from the sales of now suspect video
tapes.

As the former National Press Secretary of CFHG,
| have worked with Nichols, in fact was introduced
to him through the interview process and had him
guest on my national talk show. | quizzed and
checked his information, and in the early days
Nichols was correct. Sadly the pressure of
stardom has made Larry Nichols resort to lies,
innuendo and the usual trappings of the limelight.
It's not just this journalist who is questioning
Nichols motives. Go look at the Information Super

Highway and see for yours@i Ah# aersiqURTSNMG3 7]
asked. When Michael Reagan has Nichols as a

guest, that night or the next morning there is a
transcript of the interview. Nichols words are
there, world-wide, for all to see and absorb. The
facts have to be correct. When a talk show host
is asked to have a securities expert in studio, as
Nichols has a bombshell to explode on a major
accounting firm and their involvement with
Arkansas Development Finance Authority, but
Nichols never makes his point. The host called
me and asked if Nichols was on something! And
he didn’t mean sitting on a cushion.

Nichols has a pain problem, and over the last six
years has been using pain medication as a crutch.
People around him know this and have been
ignoring it. | joined CFHG because of the mission
statement, to promote people who have honesty
and integrity. Today, | chastise and cry for them,
as they know not what they do. The original
message is still there, but the messenger has
been contaminated and needs to be detoxified.
The almighty dollar has dragged down too many
good people who have started on the right track
and unfortunately been sidetracked to oblivion.

Let’s see who in the media will now tell the truth
and allow for the real story of political corruption to
reach the people of these United States. No one
can deny there is a problem with Clinton and our
Government. It has to be exposed with the
TRUTH and not with lies which sound better than

the truth. Truth is powerl!
Nick Ashron, Political Commentaror.

FOR INTERVIEWS
CALL 813-536-6454

ONE STEP AHEAD

witH Nick Ashton
Monday - Friday
3pm - 5pm E.D.T.

AVAILABLE ON A BARTER BASIS
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April 25, 1995

Ambrose Pritchard told me that he is on a 4-year assignment in
Washington for the London Sunday Telegraph. He has been there 2
1/2 years so far. He was on his way to Oklahoma City. He has done
stories on the "militias" in the past. Begec

He has some real serious questions about the "exit Wound", or
the lack of one. He says that most saw no exit wound,” He said the
report seems to rely on what the medical examiner, who did the
autopsy, wrote. He said that that man had messed up other
autopsies.

He said the 2 people who put the body in the body bag really
didn’t see an exit wound in the back of the head as drawn by the
medical examiner. They also were surprised at the small amount of
blood.

The morgue guard saw the body when Dr. Orenstein looked at it.
Also David Tipton, Fairfax County P.D., was in the room when
Orenstein looked at the body. Orenstein says he looked only at the
front of Foster’s head, and not the rear of his head; so he did not
see an exit wound. Tipton says he saw a "small wound" in the back
of the neck, made with a small caliber weapon, like a .22. He did
not see the type wound listed by the medical examiner.

Joe Purvis, Little Rock atty, and friend of Tommy Wittenburg
of the Funeral Home, saw a cotton ball/dressed wound on the back of
the neck or head.

Another question is why there were no teeth broken. The .38

found at the scene has a metal sight on the top of the barrel. It
seems that it should have hit something if recoiling rapidly.
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Ambrose Pritchard wrote an article in the London Sunday
Telegraph on April 10 entitled "Time Riddle in Foster Death".

I told him I had read the article. He says that Roger Perry
reports receiving the call from Jane Dickey of the White House well
before the White House supposedly even was notified by the Park
Police. I asked him if Perry had any kind of log of such an
incoming call. Perry told him that Hillary Clinton had done away
with the practice of logging in incoming telephone calls. He said
Perry did make notes of the call.

Pritchard says there is a 1 1/2 hour window which people had
to do things before it was officially reported. His article raises
the question of what went on then, including the possibility of
someone going in Foster’s office during that time frame.

He has been told that 1 of the 4 keys supposedly found in
Foster’s pants pocket by Rolla was to a high security lock. In one
of Foster’s file cabinet was a safe.

He is suspicious of Lt. Gavin. Gavin and Rolla are good
friends. I told him that it was my understanding that Rolla was
working his first homicide. He said Rolla was previously assigned
to narcotics.

One of the main things the Thurs. press conferenc/4 experts
will question is the carpet fibers. Pritchard had copies of the
Senate Report (2 volumes). He said the FBI agent who testified
said that the fibers could have come from laundry, etc, and they
were not pursued.
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Ambrose Pritchard advised:

He has heard that Hillary Clinton flew to Little Rock from
Santa Barbara, CA on July 20, 1993.

The White House, etc. has been unwilling to produce the flight
logs, etc.

He has heard that she was supposed to be flying from CA to
Andrews AFB in Washington, but instead, at some point, diverted to
Little Rock.

The "Liles", who rented the Fosters’ residence, now live at 3
Palisade Court. Go to the end of University. Turn left on
Palisade. It is the 2nd house on the left. Boxes were supposedly
removed from Foster’s house (shortly after the death, and while the
Liles were living there), by members of the Rose Law Firm. Their
unlisted telephone number is[ Fom®me .
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April 25, 1995

Ambrose Pritchard advised:

He has been told that Vince Foster was receiving covert
payments relative to the Systematics matter. The point of contact
was supposedly Robert Maxwell, the wealthy British person. The
Israelis were involved with the USA in installing computer systems
around the world. INSLAW connected to this.

Hubbell, Foster, and Mrs. Clinton supposedly did work for
Systematics while still with Rose Law Firm. The weekend before
Foster died, Hubbell supposedly told Foster that DOJ was
investigating him (Foster) relative to his receiving payments.

Foster supposedly was suffering some depression. He
supposedly took the Waco thing very hard. It is speculated that he
knew more about what went on than what has become public. He was
much more concerned about that than Travelgate.

Pritchard has talked to the family some. Vince was talking
with Brugh about sailboat the night before he died. After the
weekend he appeared to be improved.

Forbes Magazine has a big article ready to go on the
Systematics thing, and the 1links to Clintons, Foster, etc.
Supposedly efforts have been made to keep it from running. Two of
Malcolm Forbes brothers wanted to be sure it was correct before it
was run. Mikva supposedly has told Touhey about this proposed
article.

It was a national security matter that got out of hand. It is
not just this administration, but is "institutional".
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April 25, 1995

Ambrose Pritchard talked to me about the Systematics, Foster
links. He also mentioned the Israelis.

I asked him about the Arabs.
He brought up David Edwards. He said the WSJ was very
interested in Edwards. I told him I had read their story, "Who is

David Edwards?"

He said Micah Morrison is the reporter who is real hot on
this.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105848 Page 45



In regard to Mark Touhey, A. Pritchard said that it is their
information that Touhey is very active in Democratic circles, and
leans toward the left side of the party.

He was seen eating with Mikva approx. 6 weeks ago. This they
find to be "irregular".

I told him that Touhey was an experienced prosecutor and had
prosecuted a Congressman before. -

I told him that I got along well with Touhey. I told him that
Touhey had not prevented the calling of any witnesses before the
grand jury, or interviews that needed to be done.

As to the stories, by Ellen Pollock, etc., that say the VF
death investigation is near an® end, and the conclusion will be
"suicide" with the body not being moved, I told him that the
investigation is not over.

I told him that we are very interested in getting the whole
truth, as much as it is possible to get. We are interested in any
facts, that are facts.

He told me that 4 experienced crime scene examiners will have
a press conference on Thursday, and will issue a report on their
parallel investigation of the scene. They will conclude the body
was moved. I asked if they will issue a written report, and he
said he understood they would. I told him we would be interested
in seeing it.

I told him that Chris Ruddy had told our office about the news
conference.
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Copyright 1995 The Sunday Telegraph Limited
Sunday Telegraph

April 9, 1995, Sunday
SECTION: Pg. 1
LENGTH: 373 words
HEADLINE: Time mystery of Clinton aide's death
BYLINE: by Ambrose Evans-Pritchard in Washington

BODY :
THE White House may have received an early tip-off about the death of

Vincent Foster, the President's Deputy Counsel, long before the US Secret
Service unit in the building was officially notified. Evidence has come to light
that members of the President's staff knew of Foster's death earlier than they
have stated, raising the possibility of a cover-up of the circumstances leading
to his mysterious demise. The official version of events says that normal
procedures were followed and that the White House was first alerted when the
Secret Service received a call from the US Park Police. Foster, a former law
partner of Hillary Clinton in Arkansas, managed the Clinton's personal financial
affairs at the White House. He was found shot in a Virginia park on July 20,
1993. The death was ruled a suicide in an investigation by the US Park Police.
The US Secret Service office at the White House was told of the discovery at
8.30pm. But Arkansas State Trooper Roger Perry, who was on duty that night at
the Governor's mansion in Little Rock, has issued an affidavit stating that he
learned about the death from a White House aide certainly before 7pm Central
Time, (8pm Washington DC time), and possibly much earlier. The White House has
refused to comment on the matter. A request for the relevant telephone logs
under the Freedom of Information Act was turned down. In a parallel development,
The Sunday Telegraph has learned that the Park Police knew Foster was a White
House official much earlier than previously supposed. A Fairfax County rescue
worker who was on the scene from the very beginning said that by the time he
left the park at about 6.45pm, everybody knew that the victim worked at the
White House. The decision by the Park Police to treat the case as a suicide from
the very beginning allowed them to retain jurisdiction. If it had been treated
as a suspected homicide, the case would have passed to the FBI. Last year, the
investigation of Special Counsel Robert Fiske endorsed the Park Police ruling of
suicide. But the Fiske probe has been criticised for failing to call a grand
jury which would have the power to compel testimony under oath. A new
prosecutor, Kenneth Starr, has re-opened the investigation.

LANGUAGE: ENGLISH

LOAD-DATE-MDC: April 9, 1995
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6TH STORY of Level 1 printed in FULL format.

Copyright 1995 The Sunday Telegraph Limited
Sunday Telegraph

April 9, 1995, Sunday
SECTION: INTERNATIONAL; Pg. 23

LENGTH: 1111 words

HEADLINE: When did White House learn of aide's death? Timetable for fatal night
reveals 90-minute discrepancy

BYLINE: By Ambrose Evans-Pritchard in Washington

BODY :
WHEN did the Clinton administration first learn about the death of Vincent

Foster, the deputy White House counsel and intimate friend of the First Family?
Was it at 8.30pm on July 20, 1993, as the official version claims? Or was it
really at about 7pm, an hour and-a-half earlier? It is not an ac¢ademic question.
If the exact time of notification was falsified, there must have been some
purpose behind it. So far it is not clear what that might have been or who was
involved. Inquiries by the Sunday Telegraph have established, however, that an
Arkansas State Trooper, Roger Perry, has signed an affidavit stating that he
learned of the death suspiciously early, definitely before 7pm local time.
(Arkansas is an hour behind Washington). In an interview he estimated the call
at 5.15pm - or 6.15pm in Washington DC, very shortly after the Park Police first
discovered the body. He claims that he was on duty that afternoon at the
Governor's Mansion in Little Rock when a junior White House aide, Ms Helen
Dickey, called to tell the Governor and his wife what had happened. "She was
kind of hysterical, crying, real upset," said Perry. "She told me that 'Vince
got off work, went out to his car in the parking lot, and shot himself in the

head' . " The wording is significant. It is very similar to the Secret Service
memorandum on the night of the death which reported that the "US Park Police
discovered the body of Vincent Foster in his car." The memorandum was wrong, of

course. Or was it? When rescue workers and Park Police found the body after a
telephone tip off at 6.03pm, Foster's corpse was deep inside a Virginia park.
But the body-in-the-car version was the first one circulating in the White House
that night. After receiving the call, Perry telephoned several other people in
Little Rock to relay the news. One of them was Arkansas State Trooper Larry
Patterson. A second was Lynn Davis, a former US marshal and former commander of
the Arkansas State Police. Both Patterson There is no doubt that police found
Foster's ID before 6.45pm and Davis have issued affidavits - which carry a
penalty of perjury - swearing that they were told of Foster's death before 6pm
local time. This would be a full hour-and-a-half before the Secret Service says
it was notified by the US Park Police. Dickey, a former nanny to Chelsea
Clinton, is a member of the tight-knit 'Arkansas group'. She refused to answer
queries about the alleged call to the Governor's Mansion. "It's going to have to
go through the press office," she said. The White House press office, however,
did not return repeated calls. A Freedom of Information Act request for the
telephone logs from the White House social office, where Dickey worked in 1993,
was made on behalf of the Sunday Telegraph last year, but it was rejected
without explanation. It is possible that Perry, Patterson, and Davis are
confused about the time, though they all seem certain that it was during the
Little Rock rush-hour. But there is another reason to doubt the official version
of events. People on the scene that night dispute a key element of the story
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put out by the Park Police. The shift commander on duty, Lt Pat Gavin, told the
FBI that he notified the Secret Service within five to 10 minutes of finding out
that Foster was a senior White House official. This would suggest he discovered
the fact at about 8.20pm - that is, shortly before the 8.30pm call to the Secret
Service. But there is no doubt that the Park Police found Foster's White House
ID on the front seat of his Honda Accord much earlier, probably before 6.45pm.
The first medical examiner to see the body, Dr Donald Haut, told the Sunday
Telegraph that everybody knew Foster was a White House official by the time he
arrived on the scene at 7.30pm."They all knew right away," he said. A Fairfax
County rescue worker, who left the park at 6.45pm, said: "We all knew that it
was a White House official when we left." He is under a strict gag order, and
asked not to be identified. How does the Park Police explain the delay of
one-and-a-half hours before notifying the Secret Service, which they should have
done to comply with standard operating procedure? They say that there was a
failure of communication. The investigator who found the White House ID, Cheryl
Braun, told the FBI that she gave instructions to another officer to pass on the
word to the shift commander. This officer, who is never fully identified,
apparently forgot to do so. She then made the call herself, she says, at roughly
7.30pm. This still leaves almost an hour unaccounted for. In any case, the shift
commander inadvertantly contradicted her story. He told the Sunday ‘Telegraph
that he was first informed by another officer on the scene, John Rolla. The
investigation of Special Counsel Robert Fiske last year never began to probe the
glaring discrepancies in chronology. The shift commander, Lt Gavin, was not
required to testify under oath. It remains to be seen whether the new
investigation of Special Counsel Kenneth Starr does any better. The Pittsburgh
Tribune-Review reported this week that the Washington part of the
Whitewater/Foster investigation, under the control of Democrat Mark Tuohey, is
seriously compromised. The lead prosecutor, Miguel Rodriguez, resigned in March
because the federal grand jury was unable to call witnesses and issue subpoenas.
If the White House received an early warning about Foster's death, why would it
have been covered up? One explanation is that a tip-off could have provided a
window of time for preemptive moves. Papers that might have thrown light on any
number of sensitive issues could have been removed or destroyed. It is already
acknowledged that Patsy Thomasson, the White House Director of Administration,
went into Foster's office to remove documents later on the night of his death.
Did anybody enter between 7pm and 8.30pm - that is, before the Secret Service
claims it was notified? President Clinton clearly had no advance warning. He was
on CNN's Larry King Live from 9pm onwards, giving a cheerful account of himself.
His right-hand man, Webb Hubbell, did not know anything either. He was having
dinner with his family at the Lebanese Taverna when the Justice Department
Command Centre contacted him with the bad news. It was already dark outside,
clearly after 8.30pm. Janet Schaufele, a young White House intern staying with
the family, said that Hubbell was shattered by the news. After the dinner he
couldn't remember where he had parked his car. Then he lost the keys to his
house. But somebody must have known. Somebody must have passed the word to young
Helen Dickey. Who was it? '

LANGUAGE: ENGLISH

LOAD-DATE-MDC: April 9, 1995
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A Death That Won't Die

The investigations into Vince Foster’s demise have revealed a hodgepodge of
contradictions, inaccuracies, and unresolved mysteries. One leading reporter on
the case explains why we may never know what happened.

espite mounting politi-
Dcal pressures, things

seemed to be looking
up for Vince Foster personally
in the days and weeks before |
his death on July 20, 1993. His [
family had arrived from Linle
Rock, putting an end to the
deracinated bachelor life he §
had been lcading In ERSS
Washington since the beglin-
ning of the year, The first to
come was his daughter Laura,
bricaming with filial devotion. [

" *] have a distinct memory [

of him celebrating Laura’s N 7
birthday and bringing her to A :
one of our Friday night e
movies,” said Billary Clinton, : .
“He had his arm around her and they looked so happy. He
seemed very happy that finally he was going to have his
farnily back.” . :

His wife. Lisa, came a little later with their two sons
Vincent and Brugh. They crowded together in & little
Georgetown house, trying to get by on the gready reduced
salary that Vince was earning as Deputy White House
Counsel.

He was clearly making an cffort to control his worka-
holic habits. In mid-July he went on a weekend trip to the
Bastern Shore in Maryland with his wife, allowing himself
the sare luxury of a full two-day break. On Monday, Joly
19, the day after they retuimed to Washington, he tried to get
home carly in time for the family meal, although his idea of

7
Z

h

Ambrose Evans-Prirchard is Washington corréspondent for
the London Sunday Telegraph. ‘
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early tumed out to be a quar-
ter to eight. Lisa had hoped he
would make it back an hour
garlier, she told the FBI. She
had prepared e dinner of scal-
lops.

That evening President
Clinton called to invite him
! over to the White House to
3@ watch a film—In the Line of

A Fire, as it happened. They
ZA talked briefly about “opera- -
4 tional problems at the White

/4 House” and they agreed to meet
7/ tvro days later, according to tes-

4 dmony givea by the president,
3§ But Vince excused himself
d from coming over to see the

flro. He. wanted to be with his
family. After supper he ¢hatted to his youngest child Brugh
about an idea they had forbuying a boat.

The next day, July 20, Vince's sister Sharon Bowman
was coming up from Arkansas with hor daughter Magy.
Vince was planning to teke his njece to lunch at the White
House as & special treat. When the Bowmans arrived that
evening Vincs was already dead. His body had been found
pear & Civil War howitzer in Fort Marcy Park, not far from
the headquarters of the CIA.

T he consternation was general. “Mrs. Foster nor

other relatives, or friends were able to provide
any insight as to why Vincent Fosier would
take his life,” wrote Park Police deteotive John Rolla,
after visiting the Foster residence that night. At the
White Houss they were equally perplexcd. President
Clinton described Foster as the “Rock of Gibraltar”

The Amcrican Spectater November 1995
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immediately after the death and said thst his suicide
was inexplicable.
Ic was several days later that the so-called “suicidc

notc™—tom into at Jaaat twenty-saven picces. witout leav<- -
. ing fingerprints-~appeated in Fostar’s brisfcasc several

days after it had already been scarched. Unidentificd
sources were cited in the major newspapers aoting that
Fostor had been losing weight. The investigation of

Independent Counscl Robert Fiske pointed to this weight"

1oss in concluding thac Foster was depressed. But medical
records show that Foster gained a few pounds during his
dme at the Whitc House. He welghed 194 1bs. in December
1992 and weighed 197 1bs. at the autopsy.

During the Fiske investigation the FBI found traces of
Teazodone in Foster’s blood at & concentration of 0.06
ug/ml. The Fiske Report cites this as key evidence indi-
cating depression, But the Report does not mention that
the family doctor, Larry Watkins, had prescribed tha
drug to help Foster combat insomnia, not depression.
Watkins told the FBI that he “did not think that Foster
was significantly depressed.” = B

The Fiske Report btates that Foster’s colleagues could
.zee signs of deterioradon o his statg of mind, Tt saye that
“Deborah Gorham, bis Bxecutive Assistant, confirmed that
Poster’s productivity dropped significantly in the last few
weeks of his lif=” But I have been uaable to find onything
in her FBI or Park Police statememts that would support
such an assertion. On the contrary, Gorham's FBI statement
says that “she did not see anything in Foster’s behavior that
would indicate a distressed state of mind,”

As for the family. Fiske ncver wok statements from
Toster’s childrea, not even from Laura who accompanicd her
fathee into work on the day of his death, This is not o dispote.
claims that Poster was golng through & rough pawch. Lisa
Foster to1d Investigators that her husband was under “a great
deal of stress.” But she also told the New Yorker recently that
she did not realize he'was depressed. Being understrain sod
being clinjcally depressed are not the same thing.

Fiske was highly. sélective {n the way he used testimony. In
some cases, his judgment is mothing short of ampazing. His
teport said, for cxample, that a couple found &t Fort Marcy
Park when the police arrived had not “observed anything
unusnal ™ In fact, one of them fold the EBI that she saw 2 bare-
chested man in the driver’s seat of Foster's car. The other

 rerembered sselng a man with long blond hair and 8 beard

outside the car with the hood up. This was crucial testimony
from the only witnesses found at the crime scene-—2a very

" important snippet of svidenco, And yetit was jgnored.

in his right band, according to the U.S. Park Police.

Bur the first person to discover the corpss, known as
the “Copfidential Witness,” says that he did not sce a gun.
Asked if he were certain, ho said apder oath to an ad-hoc
congeessional delegation beaded by Rep. Dan Burton (R-
Ind.): “As sure as I am standing here. I am absolusely and
totally unequivocally, the palms were up. I looked at both

F oster was found dead with & 38 caliber'Colt revolver
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palms, There was nothing in his hends.” He said that the
FBI badgercd him into saying that It was possible the gua
was hidden from view by densc foliage. He also took isaue

. -with-a-photo leaked to ABC News that showed Foster’s

right thumb trapped in the trigger. guard, saying “‘that is not
a picture of what] saw.”

The Park Police were swift in concluding that the death
was a suicide. “It geems to me that we made that determina-

- tlon piar to-going up and looking at the bady,” said dotective

Chery! Braun, the senior irvestigatar at the scere. This violat-
od standard police practics. All deaths of this kind are to be

wented as homicides untl thete is enough svidénce 0 rule out -

murde. But tho suicide ruling crimped further investigaton. It
was cited by the Justice Department as grounds for backing
ofY its ordginal pledge to conduct 2 Vigorous investigation in
Tuly 1993. It also kept the FBLat bay. As a practical matter, of
course, the R8I could have taken over the case had it wished.
But FBI Director William Seseions, who had been under polit-
jcal pressures of his own, wag sacked on July 19, the day
before Foster’s death. Fis replacement acting director Floyd

Clarke. chase pot to ssscrt FBY authority. Sessions has sinte -

cald that the Foster investigation was “comprorised from the
beginning”™ : :

The gun was a 1913 Colt made up from parts of twa sep<
arale weapons. It was 1o old to tace. Foster's fingerprints
could not be found. Nor could the dullst No matching
ammunition was found ia Foster's homes. The gun was
never positively identified by the family. There has been a
good deal of confusion sbout this. It {3 »aid that the vintage
Colt was an heirloom from Vince's father. But Viace's
nephew. Lee Bowman, who used to go hunting with his
grandfather and knew the guis.well, did not vecognize it.
He told the FBI that he “didn’t remembes the black handle
and the dark color of the metal.” .

As for Lisa Foster, it is puzzling that she 13 now telling
the New Yorker that the guan belonged to Vince. The Park
Police Report is quite categarical that she could not idendfy
it. “She was presented with a photograph of the weapon that
was found with Mr. Foster’s body. but was upable to idend-
fy it The hand-writien notes of the Park Police detective

say “not the gun she thought it must be*'She had been
cxpecting it 1 be a “silvet; six-gun, large barrel” revolver .

that Vincs had brought up from Arkansas. Bat It was not

Typically, a..38 caliber revolver makes a deafening
noise. Yet nobody heard a shot. There ¢ a number of resl-
dential houses close to the spot where Fostor's bady was
found. Yet Fisks's investigators never bothercd to canyass
these hoases to see if anybody had heard a shot.

Much that has emerged publicly about the case is the '

result of work by Invesugative reportet Christopher Ruddy.
It was Ruddy who broke the original set of stories in the
New York Post in Januagy and Pebruary 1994 that revealed
a possible cover-up in the Foster case. and It is he whio has
kept the story alive in the Pirtsburgh Tribune-Review.
Ruddy cites homicide experts wha sy that Fostes must
nave fired te gun with both hands elutched Qver the cylin-
der, given the unucual pattern of gunpowder on Fostes's

Tho Amerioas Speetator November 1993
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days after it had already been scarched. Unideutificd
sources were cited in the major newspapers noting thal
Fostor had boca losing weight. The investigation of

Independent Counscl Robert Fiske pointed to this weight"

10ss §n concluding thac Foster was depressed. But medlcal
records show that Foster gained a few pounds during his
tme at the White House. He welghed 194 1bs. jn December
1992 and weighed 197 1bs. at the autopey.

During the Fiske investigation the FBI found traces of
Trazodone in Foster’s blood at & concentration of 0.06
ug/ml. The Fiske Report cites this as key evidence indi-
cating depression, But the Report does not mention that
the family doctor, Larry Watkins, had preseribed tha
drug to help Foster combat insomnia, not depression.
Watkips told the FBI that he “did not think that Foster
was significantly depressed.” Y B

The Biske Report states that Foster's colleagues could
e signs of deterioration in his stats of mind. It saye that
“Deborah Gotham, his Bxecutive Assistant, confirmed that
Foster’s productivity dropped significantly in the lnst few
weeks of his life.” But I have been pasble to find saything
in her FBI or Park Police statements that would support
such an assertion. On the contrary, Gorham's FBI statement
says that “she did not see anything in Foster's behavior that
would indicate a distressed state of mind,”

As for the family. Fiske never ok statements from
Toster’s childrea, not éven from Lalira who accompanied her
father into work an the day of his desth, This is not to dispote,
claims that Poster was golng through & rough parch. Lisa
Foster told Invostigators that her husband was under “a great
deal of stress.” But she also told the New Yorker recently that
she did not realize he'was depressed. Being understrain aad
being clinjeally depressed are not the sanie thing.

- Fiske was highly sélective in the way he used testimony. In
some cases, his judgment is nothing short of ampazing. His
teport said, for cxample, that a couple found &t Fort Marcy
Park when the police arrived had not “observed anything
unusnal.™ In fact, one of them told the EBI that she s3w 2 bare-
chested man.in the drivor’s seat of Foster's car. The other

 verembered seelng 2 man with long blond hair and 8 beard

outside the car with the hood up. Thig was crucial testimony
from the only witnesses found at the crime scene=—a very

" important snippet of svidcnco, And yetit was jgnored.

{n his right hand, according to the U.S. Park Police.

But the first person to discover the corpis, known as
the “Copfidential Witness,” saya that he did not sce 2 gun.
Asked if he were certain, be said nder oath to an ad-hoc
congeessional delegation beaded by Rep. Dan Burton (R-
Ind.): “As sure as I am standing here. I am absolupely and
totally unequivocally, the palms were up. I looked at both
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palms, There was nothing in his hends.” He said that the
FBI badgercd him into saying that It was possible the gua
was hidden from view by densc foliage. He also took issue

. -with-a-photo Jeaked to ABC News that showed Fostec’s

right thumb trapped in the trigger.guard. saying “that is not
a picture of whatJ saw.”

Thbe Park Police were swift in concluding that the death
was a suicide. “It geems 10 me that we made that determina-

- tlon ptiar to-going up and looking at the bady,™ said dotective

Chery! Braun, the senior lirvestigatar at the scere. This violat-
ed standard police practics. All deaths of this kind are to be

wented as homicides untl thete is enough svideénce 10 rule out -

murdg. But tho suicide ruling crimped further investigation. It
was cited by the Justice Depastment 2s grounds for backing
off Its ordginal pledge o conduct 2 Vigorous investgation in
Tuly 1993. It also kept the FBLat bay. As a practical matter, of
course, the R8I could have taken over the cage had it wished.
But FBI Director William Sezgions, who had been under polit-
ical pressures of his own, was' sacked on July 19, the day
before Foster's death. Elis replacemeat, acting director Floyd
Clarke. chase pot to sssert FBI authority. Sesslons has since
qald that the Foster investigation was “comprornised from the
beginning”™ : .

The gun Was a 1913 Colt made up from parts of twa sep<
araie weapons. It was o0 old to trace. Foster's fingerprints
covld not be found. Nor could the dullst. No matching
ammunition was found in Foster's homes. The gun was
neves positively identified by the family. There has been a
good deal of confusion about this. It {3 said that the vintage
Colt was an heirloom from Vince’s father. But Vince's
pephew. Lee Bowman, who used to go hunting with his
grandfather and knew the gw . well, did not recognize if.
He old the FBI that he “didn’t remembes the black handla
and the dark color of the metal.” ;

As for Lisa Foster, it is puzzling that she is now telling
the New Yorker that the gun belonged to Vince. The Park
Police Report is quite categarical that she could not idendfy
it. “She wag presented with a photograph of the weapon that
was found with Mr. Foster's body, but was upable to idend-
fy it” The hand-writien notes of the Park Police detective

say “not the gun she thought it must be'She had been
cxpecting it o be a “silver, six-gun, large barrel” revolver .

that Vince had brought up from Arkansas. But It was not

Typically, a..38 caliber revolver makes a deafening
noise. Yet nobody heard a shot. Therc e a number of resl-
dential houses close to the spot where Fostor's bady was
found. Yet Ficks's investigators never bothercd to canyass
these hoases to see if anybody had heard a shot.

Mauch that has emerged publicly about the case is the 2

result of work by Invesugative reporter Christopher Ruddy.
It was Ruddy who broke the original set of stories in the
New York Post in January and Pebruary 1994 that revealed
a possible cover-up in the Fosler case. and It {s he whio has
kept the story alive in the Pirtsburgh Tribune-Revicw.
Ruddy cites homicide experts wha say that Foster must
have fired the gun with both hands clutched over the cylin-
der, given the unusual pattern of gunpowder on Foster's
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secording to the Tribine-Review. and Tuohey. made it clear to
him that he favared & quick ruling of suicide.

In & disturbing twist, Rodrguez found that he could not
trust the FBJ investigators to do their job. The FBI 1ab had
concluded thata set of crime scene photos were unusable,

But he Knew this to ba absurd s0 he sent the filn 10 & prs |
_ vate laborargry. which had no trouble eahancing the photos.

They reveal, according to Ruddy, that the gun in Foster's
hand was being moved around &fter the Park Police had
arrived, with blades of grass prosruding bstween diffemnt
Fingers in different photos,

The Tvibuire-Review also reposted that a set of ‘Polarcid

' phorps had been deliberately blurred by the FBI. Rodtiguez

was ‘able 10 obtain original copies ‘which showed that Foster
bad a wound or bruize in the neck that had been dismissad
at 8 blood “contact stain” i earlier reports, and was not
mentonéd in the autopsy repart. .

Mark Tuohey resigned at the beginning of Soptcmbct
Dcputy Independent Counsel Hickman Ewing, wha is based
in Stanr’s Linle Rock office, has effectively taken.over the
handling of the Foster casc.

. was a communications mix-up. Investigator Cheryl Braun, .

who found Foster's White House ID, wld the FBI that she
gave instructions to another officer to pass on the word
the shift comunander. This officer, who i§ never fully identi-

fied, allegedly forgot to do so. Braun then made the call her-

self at roughly 7:30 p.ov. This sull leaves almost an hour
undccounted for. In any cose, the shift commander, Lt. Pat
Gavin, inadvertently contradicted her story. He (1014 the

*+Sunday-Telograph that he was mformed by another officer
-, on the socne, Joha Rolla.

An Arskansas State Troopsr, Roger Perry, has signed an
affidavit ‘stating that he learned of the death suspiciously
early, definitely before 7 p.m. Central Time. He says that he
was on duty that ofternoen at the governor's mansion in
Littlc Rock when Chelsea Clifiton's former nanny, Helen,
Dickey, called from the White House to convey the bad
news. “She was kind of bysterical, crying, real upset,” said

. Pdry “She tald me that Yince got off work, went out to his

car in the parking lot, and shot himself in the head.” X
Afte.r receiving the call, Porry wlcphont-d several other
people in Little Rock to

There are signs that he —
intends 10 do a much morc :
thorough job. In mid-’
Scptember the FBI conduct-

scarching high up in the
uees for the elusive bullet,
At last things are being doue
that should have been done

(w0 years ago.

4 ut it may bs Sen. D’ A.maro who suceeeds in crack-
B ing open the whole case. D’Amato 15 leading yet

angther investigation {nw the ¢ase, and he suspeots
that the inner clrcle of the Clintons may have been notified
of Foster's death far earliar than they claim. The Sunday
Telegraph explored this theme last April. This author
reported ‘that the Pask Police may have found Faster's
White Housa ID .on the front teat of his Honda Accord

befare 6:45 p.m., yet the official notificadon of the Secret
Service taok place almost two hours later at 8:30 p.m.
Interestingly, the Secret Servics Memorandum says that the -
U.S. Park Pelica discovered the body of Vincent Foster in

his car.”” A clerical afror? .

Dr..Donald Haut told me that everybody knew Foner
was-a White House official by the time he amived st the
pazk. (The Fisks Report claims this wis at 7:40; but he told
the FRBI that it was 6:45 p.m.) “Thay all knew right away,”
he said. A Pairfax County réscue worker who left the park
at 6:37 p.m. told me, “We all knew that it wes a White
House offlcial when we 1eft.” He also said that he was
under strict gag order from his superiors and asked not to be
identifled. Rescue worker James Iacona also knew that

Foster was a White Houze official when he returned to his -

station before 6:45 p.m., sccording to an FBI report.
How do the Park Police explain the dslay? They say it

As for the family, Fiske never took
statements from Foster's children, not even
ed a blitz at Fort Marcy,  gom [ayrg, who accompanied her father into
work on the day of his death.

relay the news, One of theam
was _Trooper ° Larry
Patterson. Another waa
Lynn Davis, 'former coumn-
mander of the Arkansas
Starc Police. They have
both lssued affidavits
swearing that they learned
abou( Foster's death before
6 p.m. Central Tire, a fall
* hour and A haf beforc the official notification.

Sen. D’ Amaig says he intends to get to the bottom of this
bizaors glory, He has issued subpoenas for Trooper Pery
and Helen Dickey. If this mysteriovs telephone call did in
fact take place, the Whits House has a colossal problen on
its hands. Dickey insists that she did not learn about
Foster’s death until 10 p.m. 8¢ night, when she was watch-
ing TV on the third floor of the Whita House residence. But
what if there are phone logs that suggest otherwise?

t 1s not ths purpose of this article to explain what hap-
peaed 1o Vincent Foster on July 20, 1993. I do not have
any answers. I dnly have questions. Was Foster In fact
depressed? What evidence s there to prove thas Foster shot
himself with the gun that was found in his hand? What I8 to
account for the discrepancies In testimony between the Park

* Polite and the medioal personncl at the park? When did the

White Houss really learn sbout Foster’s death? Was testi-
mony by the oaly witnesses naar the cfime scene misrepse-
sented by the Fiske Report? Theso are just o pampling.
Thoi¢ who have followead ths case elosely can doubiless
think of dozens of discrepancias that nsed to be cleared up.

In the end it may be established beyond all doubs thas
Foster died by his own hand in Fort Marcy Park. But
until there is a proper ln\resuganon. we will never know
the u-uth 0

8
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